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Završnom taktičko-pokaznom vježbom „Pavlo-
mir 2015.“, županijske su vatrogasne snage 
završile pripremu za ovogodišnju požarnu se-

zonu. Prema najavama prognostičara, očekuju nas 
natprosječno topli srpanj i kolovoz, a to znači i po-
jačana opasnost od izbijanja požara. No, prekaljeni 
vatrogasci Primorsko-goranske županije to dobro 
znaju i neće im biti prvi put da se „bore“ s poslje-
dicama ekstremnih vremenskih uvjeta. I prvi čovjek 
županijskoga vatrogastva, Mladen Šćulac, jasno po-
ručuje: „Spremni smo!“

Vatrogasna zajednica Primorsko-goranske županije 
prošlu je godinu završila s 2583 intervencije, a po-
sebno će biti zapamćene one u Gorskome kotaru, 
nakon ledene kiše koja je „poharala“ cijeli goranski 
kraj, te sudjelovanje na otklanjanju posljedica veli-
kih poplava u Slavoniji. Izdvajamo i intervencije na 
koje su vatrogasce „natjerale“ poznate tri marčane 
bure, osobito ona prva koja je zapuhala 5. ožujka. 
Ne ponovilo se!

Popratili smo i 11. Stručni skup vatrogasaca u Opa-
tiji na kojem se ove godine okupilo 230 sudionika iz 
sedam zemalja.

Donosimo i dva intervjua. Mladen Šćulac, županijski 
vatrogasni zapovjednik, govori o svojoj vatrogasnoj 
karijeri i o vatrogasnoj struci općenito. Oleg Butko-
vić, gradonačelnik Novog Vinodolskog, govori pak o 
organizaciji vatrogastva u Novom, hvali novljanske 
vatrogasce, ali isto tako oštro osuđuje postojeći mo-
del financiranja vatrogastva u Hrvatskoj.

U temi broja donosimo reportaže o vatrogasnom 
ustroju u brodogradilištima i zračnim lukama, 
točnije u „3. MAJU“, „Viktoru Lencu“ i Zračnoj luci 
Rijeka.

Višednevnim bogatim programom Javna vatroga-
sna postrojba Opatija proslavila je 70. obljetnicu 
postojanja.

Bili smo i na županijskom natjecanju djece i mladeži 
u Novom i saznali tko će Primorsko-goransku župa-
niju dogodine predstavljati na državnom natjeca-
nju: DVD-ovi San Marino, Sušak, Kraljevica i Lokve.

Pred nama je, dakle, požarna sezona. Poželimo na-
šim vatrogascima što manje posla. A imamo li na 
umu činjenicu da je najčešći uzrok požara ljudski 
nemar, tada osobito poželimo da mi obični građani 
budemo oprezni i da svojim neodgovornim ponaša-
njem ne izazivamo požare. Možda bi baš to mogao 
biti „ključ uspjeha“ za ovu sezonu. 

U redovitoj protupožarnoj ophodnji vatrogasci su uoči-
li nastanak šumskoga požara na predjelu Pavlomira, 
o kojem su odmah izvijestili ŽVOC PGŽ (Rijeka). Na 

mjesto požara prva je stigla ekipa DVD-a San Marino. U gaše-
nju požara korišteno je vitlo brzog mlaza s vozila te metlanice 
i leđne naprtnjače. Nakon zatražene pomoći, na intervenciju 
dolaze dodatne snage iz DVD-a San Marino, JVP-a grada Cri-
kvenice i DVD-a Bribir. Zbog naglog jačanja vjetra požar se 
proširio livadom te je došlo do ugrožavanja stajskih objekata 
u Pavlomiru.
Na teren dolaze nove vatrogasne postrojbe iz Crikvenice, Kra-
ljevice, Rijeke i Njivica, a potom i iz Krka i Senja. Uspostavljena 
je relejna dobava vode s navalnoga vozila prema terenskom vo-
zilu na rubu požara. Za dobavu vode korištene su cijevne pruge 
s vozila, a u gašenju pomagalo se i metlanicama, naprtnjačama 
i Ciffarelli puhalicama. Vjetar mijenja smjer, požar se   širi i 
ugrožava visoku gustu šumu pa vatrogasci u taktičkom nastupu 
koriste i motorne pile. Istodobno, pristižu nove vatrogasne sna-
ge iz Novog, Bakra i Zlobina, a nešto kasnije i Škrljeva, Sušaka, 
Liča i Vrata. Naposljetku na teren stiže i županijska interventna 
postrojba koja desantiranjem iz helikoptera „napada“ čelo po-
žara. Naime, istoga dana na Grobniku je, u sklopu priprema za 

Priprema za sezonu

Taktičko-pokazna vježba županijskih 
vatrogasnih snaga „Pavlomir 2015.“
Uoči ljetne sezone, i ove su godine, potkraj svibnja, županijske vatrogasne snage održale taktičko-pokaznu 
vježbu gašenja požara na otvorenom. Bila je to idealna prilika za provjeru koordiniranosti vatrogasnih 
postrojbi, kontrolu opreme i tehnike, kao i testiranje funkcioniranja sustava veza.

Desantno-interventna postrojba pomogla zemaljskim snagama

Suvremene tehnologije i sustav veza – preduvjet 
uspješne intervencije

Vatrogasne snage po sektorima „napadale“ požar

ljetnu požarnu sezonu, održana trenaža pripadnika interven-
tno-desantne vatrogasne postrojbe PGŽ-a za rad s helikopte-
rom, a zahvaljujući suradnji i razumijevanju DUZS-a, Sektora 
za vatrogastvo i Hrvatskoga ratnog zrakoplovstva, u vježbu 
„Pavlomir 2015.“  uključeno je i desantiranje pomoću debelog 
užeta te prijevoz kruške za vodu. 
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To su osnovne naznake 
zamišljenoga scenarija 
prema kojemu je 159 va-
trogasaca iz pet požarnih 
područja i 15-ak vatroga-
snih postrojbi VZPGŽ-a 
odradilo taktičko-poka-
zno vježbu gašenja slo-
ženoga požara otvorenog 
prostora. Ove godine 
radilo se o zajedničkoj 
vježbi sa snagama susjed-
ne Ličko-senjske župa-
nije jer se postrojbama 
iz PGŽ-a pridružila i va-
trogasna postrojba JVP-

a grada Senja. Vježbu je sa suradnicima nadzirao županijski 
vatrogasni zapovjednik Mladen Šćulac, a sve se budno pratilo 
u stožernom zapovjednom vozilu IVOC (Izdvojeni vatrogasni 
operativni centar) koje ima mogućnost rada na tri analogna 
kanala, rada kao repetitor na 12. vatrogasnom kanalu, rada na 
TETRA sustavu vatrogasnih kanala te komunikacije putem In-
terneta (e-mail).  – Naš je cilj bio provjeriti stupanj „uigranosti“ 
naših postrojbi, uvježbavali smo i organizaciju rada, pregrupi-
ranje vatrogasnih snaga po sektorima, ovisno o širenju poža-
ra, kao i različite taktičke pristupe u gašenju tako složenoga 
požara, kada se mora voditi računa i o industrijskim i drugim 
objektima, o zaštiti ljudi i njihove imovine, kao i samih šum-
skih predjela, napomenuo je Šćulac te dodao: - Posebno nam je 
važno bilo provjeriti kako funkcionira sustav veza jer je to od 
presudne važnosti za uspjeh intervencije, a koristili smo i nove 
tehnologije, točnije minicopter koji je snimao teren iz zraka i 
kojim se mogu otkriti  tzv. podzemni požari. Signali s minico-
ptera tijekom vježbe primani su na monitoru u zapovjednom 
vozilu. Vježba je također bila prilika i za provjeru najboljeg na-
čina na koji možemo iskoristiti prometnice za što brži dolazak 
na mjesto požara, odnosno intervencije, rekao je Šćulac.

Na lokalitetu Murvac, u neposrednoj blizini Baške, po-
četkom lipnja Područna vatrogasna zajednica otoka 
Krka vježbom gašenja simuliranog požara objekta i 

otvorenog prostora provjerila je spremnost otočnih snaga za 
ovogodišnju požarnu sezonu.

Trenutak nepažnje može dovesti do požara
Prema scenariju vježbe, požar je izbio na rubnom dijelu šume, 
u blizini ceste, iznad autokampa Zablaće. U trenutku izbijanja 
požara na livadi uz rub šume nelegalno je ljetovala skupina 
mladih turista koja je izazvala požar (nakon loženja logorske 
vatre, otišli su u šetnju, a vatra koja nije bila do kraja ugašena, 
rasplamsala se i zahvatila okolno raslinje). Potpomognut vje-
trom, požar se naglo širio, što je zapazio mještanin i obavijestio 
vatrogasce. 

Prva je na mjesto požara stigla ekipa DVD-a Baška koja s dva 
mlaza započinje gašenje, a dio vatrogasaca s naprtnjačama tre-
tira požarnu frontu. Potom stiže  JVP Grada Krka i uključuje 
se u intervenciju. Budući da se radilo o većem požaru kojim je 
bilo ugroženo i nekoliko drvenih objekata, pozvane su dodatne 
snage, tj. pripadnici DVD-ova Krk, Vrbnik i Dobrinj, a pozva-
ni su i članovi dislociranih odjeljenja DVD-a Krk, zaduženi za 
područje općina Malinska-Dubašnica i Punat. U međuvreme-
nu je na teren stigao i zapovjednik PVZ-a otoka Krka koji je, 
procijenivši da bi požar mogao poprimiti veće razmjere, po-
žarište podijelio na dva sektora, pregrupirao snage na terenu i 
odredio zapovjednike. Pri gašenju požara korištena su navalna 
i vozila za gašenje otvorenog prostora, a zbog nepristupačnog 
terena, veći broj vatrogasaca djelovao je i naprtnjačama. Za do-
bavu dodatnih količina vode iz Vele Rike korištena je prijeno-
sna pumpa. Ukupno je u vježbi sudjelovalo 58 vatrogasaca s 13 
vozila. 

Vježba - provjera učinkovitosti
- Cilj je vježbe bio utvrditi usklađenost djelovanja i koordina-
cije otočnih vatrogasnih snaga, osobito JVP-a Grada Krka te 
DVD-ova Baška, Krk, Vrbnik i Dobrinj, kao i njihove opreme 
i tehnike. Također je obavljena provjera učinkovitosti vatroga-
snih snaga kod požara većeg razmjera i iznenadnih situacija u 
sprečavanju širenja požara pod utjecajem jakog vjetra (bure) po 
ravnoj površini, premještanja snaga, snalaženja u uvjetima po-
manjkanja vode te provjera dobave vode iz alternativnih izvora. 
Prvi put u vježbi su sudjelovale i snage dislociranih odjeljenja 
DVD-a Krk s područja općina Malinske i Punta, odnosno no-
voobučeni vatrogasci koji su prije mjesec dana položili ispit za 

Pomoć iz zraka: helikopter 
dopremio „krušku“ s vodom

Napomenimo da je u vježbi sudjelovalo i 40-ak sezonskih va-
trogasaca kojima je uoči vježbe predavanje održao Gordan 
Filinić, zapovjednik JVP-a Opatija, dok ih je  županijski zapo-
vjednik ukratko informirao o taktici gašenja požara otvorenog 
prostora, a spomenuta im je vježba bila idealna prilika da ste-
čena znanja primijene u praksi. Predstavnici županijske i lo-
kalnih vlasti, novinari i drugi zainteresirani vježbu su pratili s 
vidikovca koji se nalazi uz cestu na području Donjeg Zagona, 
točno iznad Pavlomira, uz stručna pojašnjenja županijskoga 
zapovjednika. 

Uoči vježbe – predavanje za „sezonce“

Praćenje vježbe s vidikovca: Z. Mihelec, M. Šćulac, G. 
Petrc i M. Škalamera 

Uoči sezone i Krčani „testirali“ svoje 
vatrogasne snage

Na mjesto požara prvi stigao DVD Baška

Brza intervencija – ključ uspjeha

Duž cijele požarne fronte raspoređene su vatrogasne snage

dobrovoljnog vatrogasca. 
Također je provjerena ko-
munikacija putem Vatro-
tel sustava. Još jedna no-
vost povezana s vježbom 
jest korištenje bespilotne 
letjelice Drona, zahvalju-
jući kojoj se vježba mogla 
pratiti i iz zračne perspek-
tive, rekao je Dinko Pe-
trov, zapovjednik JVP-a 
Krk i PVZ-a otoka Krka 
te vježbu ocijenio uspješ-
nom: - U vježbi je sudjelo-
vao veliki broj vatrogasa-
ca i vozila, što je još jedno 
jamstvo da i u složenim 
uvjetima (pojačani vjetar) 
vatrogasne snage otoka Krka udruženim djelovanjem mogu 
odgovoriti na svaki izazov, kao što je bio ovaj u kojem je tre-
balo izvršiti presijecanje požara te pregrupiranje na pojedinim 
dionicama požara. Ono što nije valjalo je i nadalje nekvalitetan 
prijenos informacija i komunikacija na terenu, kao i s VOC-om 
u Krku, s obzirom na  konfiguraciju terena ( Baščanska kotlina 
zatvoreno je područje ), rekao je Petrov te naglasio da je na 
obroncima brda, na koje nije moguć pristup tehnike, sudjelo-
vao veliki broj ljudi sa priručnim sredstvima. - S obzirom da je 
na tom području velika opasnost od požara jer se radi o gustoj 
borovoj šumi, trebalo bi izgraditi šumski put ili barem prilaze 
za vatrogasna vozila, napomenuo je Petrov.

Krčki turizam – dodatni izazov za 
vatrogasce
Kao najturističkiji hrvatski otok, Krk predstavlja dodatni iza-
zov za vatrogasnu struku. Tijekom ljetne sezone, na otoku 
Krku višestruko se poveća broj ljudi, a s njima raste i opasnost 
od požara koje mogu izazvati neoprezni pojedinci. Zbog toga 
se na Krku, kao i u cijeloj županiji, velika pozornost posvećuje 
preventivi i edukaciji građanstva. No, kako opreza nikad nije 
previše, krčki će vatrogasci  i ovo ljeto budno motriti na svoj 
otok, kako bi sve eventualne požare pravovremeno ugasili, a 
štete sveli na najmanju moguću mjeru. – Bez obzira na sve iza-
zove koje otok Krk stavlja pred nas, mi spremni ulazimo i u ovu 
sezonu, poručuju krčki vatrogasci.

D. Petrov, zapovjednik 
JVP-a Grada Krka

Bespilotna letjelica olakšala uvid u kretanje požara
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U Prezidu je 26. travnja održana međunarodna vatro-
gasna vježba gašenja požara trave i niskoga raslinja u 
neposrednoj blizini državne granice sa Slovenijom. 

Vježbu je organizirao DVD Prezid, pod pokroviteljstvom Va-
trogasne zajednice grada Čabra.

Operativna postrojba DVD-a San Marino – Novi 
Vinodolski u sklopu „Svibnja – mjeseca zaštite od 
požara“ izvela je pokaznu vatrogasnu vježbu na 

igralištu malih sportova ispred osnovne škole u Novom Vi-
nodolskom. 

Vježba je započela evakuacijom učenika i djelatnika Škole, 
sukladno Planu evakuacije. Uz učenike i djelatnike škole, 
vježbi su prisustvovala i djeca starijih grupa Dječjeg vrtića 
„Fijolica“. Potom je vatrogasna mladež putem natjecateljskih 
vježbi prezentirala svoje vještine. Nastavljeno je s prikazom 
gašenja početnog požara pomoću priručnih sredstava i apa-
rata za početo gašenje požara. Prvi put novljanski su vatro-
gasci djeci demonstrirali i gašenje požara ulja u kuhinji na 
nepravilan i pravilan način te hvatanje zmije i njezino vraća-
nje u prirodu uz korištenje posebne opreme. Gašenje šum-
skoga požara, a posebno plinske boce uz malo akrobacija 
najhrabrijih vatrogasaca bili su najatraktivniji dio vježbe. U 
završnom dijelu prezentirana je osobna i grupna vatrogasna 
oprema, a učenici su mogli i razgledati vozila te popričati 
s vatrogascima. Oni najhrabriji podignuti su auto-ljestvom  
pa su imali prilike vidjeti školu i svoje kolege iz nesvakidaš-
nje perspektive. Pri kraju susreta, vatrogasci su učenicima 
podijelili prikladne edukativne letke pod nazivom „Sprije-
čimo požare!“.
    Velibor Topolovec

Prezid: vježba gašenja požara 
otvorenoga prostora uz državnu granicu

Prema zamišljenom scenariju, dojavu o požaru vatrogasci su 
zaprimili u 10.30 h nakon čega su prvi na teren izašli člano-
vi DVD-a Prezid. Budući da je požarom zahvaćeno oko pet 
hektara površine, u pomoć su pozvana sva susjedna društva iz 
Vatrogasne zajednice Čabra - DVD Tršće, DVD Gerovo, DVD 
Čabar i DVD Plešce, kao i susjedna društva iz Slovenije - PGD 
Babno Polje i PGD Podpreska. U vježbi su sudjelovali i pred-
stavnici susjedne slovenske vatrogasne zajednice (GZ Vojnik 

Dobrna), a u sklopu zajedničkoga prekograničnog projekta 
˝Zaštita i spašavanje˝ koji se provodi između DVD-a Prezid i 
GZ Vojnik Dobrna,  a  financira iz pretpristupnih  EU fondova.
Nakon dolaska na mjesto intervencije, dio vatrogasaca odlazi 
na vrh brda s vozilima. Njihov je zadatak bio spriječiti daljnje 
širenje vatre, dok je drugi dio vatrogasaca krenuo iz podnožja 
s naprtnjačama, metlanicama i puhalicama i to iz dva smjera. 
Na vježbi je sudjelovalo više od 80 vatrogasaca s 11 vozila. Cilj 
vježbe nije bio samo uskladiti rad DVD-a Prezid s ostalim 
društvima, nego i utvrditi intervencijsko vrijeme dolaska po-
jedinih  društava iz svog matičnog DVD-a do Prezida (Prezidu 
najbliže društvo – PGD Babno Polje udaljeno je dva km, dok 
je DVD Gerovo najudaljeniji – 20 km). Vježba  je završila u 
13 sati nakon čega je slijedilo postrojavanje, analiza vježbe  te 
kratko zajedničko druženje.
Sudionici vježbe složili su se da bi takvih događanja trebalo 
biti više jer ona pridonose boljem operativnom djelovanju, a 
ne treba zanemariti ni međusobno upoznavanje vatrogasaca i 
način rada, što također može pridonijeti boljoj međusobnoj ui-
granosti. To je osobito važno ako se zna da većina društava ča-
barskoga kraja ima relativno mali broj intervencija, što je samo 
po sebi dobro, ali zbog te činjenice vatrogasnim postrojbama 
toga područja nedostaje iskustva koje može biti presudno u 
uspješnom djelovanju prilikom stvarnih potreba. Od uočenih 
propusta izdvojeni su problemi u komunikaciji što je najviše 
posljedica slabije opremljenosti tih društava mobilnim radio 
stanicama. Problem je i to što vatrogasci na tom pograničnom 
području nemaju nikakvu radio vezu sa slovenskim kolegama  
(zbog nekompatibilnosti sustava). Stoga je zaključeno da se što 
skorije, na državnoj razini, treba potpisati sporazum sa susjed-
nim zemljama  o korištenju zajedničkih frekvencija i kompati-
bilnih radio uređaja jer požari i prirodne katastrofe ne poznaju 
državne granice.
Spomenimo da su na vježbi sudjelovali i mlađi članovi-pola-
znici tečaja za ispitanog vatrogasca tako da su i oni imali priliku 
iskusiti kako je na terenu, s naprtnjačama i metlanicama. 

Slavko Žagar 

DVD San Marino - Novi 
Vinodolski pokaznom 
vježbom zaključio 
akciju „Svibanj – 
mjesec zaštite od 
požara“

Najatraktivniji dio vježbe – gašenje požara plinske boce

DVD Prezid – organizator i domaćin vježbe

Vatrogasne snage uspješno ugasile požar

U gašenju požara korišteno i 11 vozila

Skupština VZPGŽ-a

Prošla godina 
završena s 2583 
intervencije

Prošle godine na području Primorsko-goranske županije 
vatrogasne su postrojbe sudjelovale u 2583 intervencije, 
od čega su dobrovoljna vatrogasna društva samostalno 

odradila njih 514. Iako su prošlu godinu obilježile pojačane 
oborine, lani je ipak bilo nešto više požarnih događaja (1294 
intervencije) u odnosu na godinu dana ranije (1283 intervenci-
je). Najčešći uzrok požara i prošle je godine bio ljudski nemar, 
a najveći broj požara (71%) dogodio se u razdoblju od 9.00 do 
21.00 h. Nasreću, većih požara nije bilo.
Od spomenute 2583 intervencije, njih 55% odnosilo se na po-
žare, a 45% bile su tehničke intervencije (1012). Jedan od uzro-
ka smanjenja broja tehničkih intervencija jest činjenica da je 
najveća tehnička intervencija – sanacija posljedica snježnoga 
nevremena u Gorskome kotaru vođena kao jedna zajednička 
intervencija svih postrojbi koje su u njoj sudjelovale. Podsje-
timo, vatrogasne snage PGŽ-a prošle su godine sudjelovale na 
još jednoj zahtjevnoj tehničkoj intervenciji – onoj u Slavoniji, 
izazvanoj velikim poplavama.

Skupštinu vodio predsjednik S. Gauš

Te je podatke na godiš-
njoj Skupštini VZPGŽ-a, 
održanoj potkraj svibnja u 
Šapjanama, iznio županij-
ski vatrogasni zapovjednik 
Mladen Šćulac. Također je 
napomenuo da su rad Zajed-
nice u protekloj godini obi-
lježile aktivnosti usmjerena 
ka jačanju razine operativ-
nosti, prevenciji i suradnji 
s lokalnim zajednicama, 
nastavku realizacije strateš-
koga projekta - izgradnje 
obučnoga centra u Šapjana-

M. Šćulac: Dobro odrađen posao
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ma te aktivnosti povezane s razvijanjem odnosa s inozemnim 
vatrogasnim organizacijama. – Ove godine naši su ciljevi vrlo 
slični. Nastavljamo s osiguranjem operativnosti i pripravno-
sti vatrogasnih postrojbi, unapređenjem tehničko-tehnološke 
opremljenosti i djelotvornog sustava dojave i uzbunjivanja, a 
veliku pozornost posvećujemo i preventivi te promidžbenim 
aktivnostima sa svrhom zaštite od požara, zaključio je Šćulac.
Spomenimo da su na Skupštini usvojene izmjene i dopune Sta-
tuta Vatrogasne zajednice, kojima je provedeno usklađenje s 
novim Zakonom o udrugama, a sukladno novom Statutu, iza-
brani su i članovi Suda časti: Stjepan Brljak, Zdravko Mihelčić, 
Boris Laginja, Ivan Crnković i Mark Kovačić. 

Pohvale uvaženih gostiju
Skupštinu VZPGŽ-a pratili su mnogi uvaženi gosti, među nji-
ma i glavni vatrogasni zapovjednik Slavko Tucaković, načelnik 
HVZ-a Željko Popović, pročelnik Ureda Primorsko-goranske 
županije Goran Petrc, pročelnik DUZS – Područnoga ureda 
Rijeka Matko Škalamera, zamjenik načelnika Općine Matulji 
Alen Ružić te mnogi drugi. Svi su gosti pohvalili Vatrogasnu 
zajednicu PGŽ-a, a njezin rad ocijenili najvišim ocjenama.
Tako je u ime Županije Goran Petrc napomenuo da su vatro-
gasci PGŽ-a među najboljima u Hrvatskoj te naglasio da će 
Županija i dalje pratiti njihove razvojne programe, pa tako i 
daljnje aktivnosti povezane s obučnim centrom u  Šapjanama. 
Zadovoljstvo postignutim rezultatima izrazio je i Alen Ružić, 
napomenuvši da je VZPGŽ primjer dobro ustrojene i uspješne  
organizacije.

Tucaković:  
VZPGŽ – ponos hrvatskoga vatrogastva

- Čestitam vam na 
postignutim uspje-
sima. Vatrogasna 
zajednica PGŽ-a 
ponos je hrvatsko-
ga vatrogastva, 
što ste dokazali i 
intervencijama u 
Gorskome kotaru, 
tijekom snježnoga 
nevremena prošle 
godine. Pohvale za-
služujete i za Šapja-
ne koje su već sada 
jedan od jačih regi-
onalnih centara za 
obuku vatrogasaca 
i drugih žurnih službi. Spomenuo bih i vaša višegodišnja 
ulaganja u osposobljavanje i edukaciju ljudi što također 
zaslužuje priznanje, rekao je Tucaković te naglasio da su 
vatrogasci najvažnija karika u sustavu zaštite i spašavanja.  

Popović:  VZPGŽ – perjanica vatrogastva u RH

- Pridružujem se pohvalama koje vi i zaslužujete. Pri-
mjer ste vrlo pozitivne sinergije dobrovoljnih vatro-
gasnih društava i profesionalaca. S vašeg područja 
dolazi i najveći broj mladeži u Kamp HVZ-a u Fažani, 
što je potvrda vašim ulaganja u pomladak. Nadalje, 
HVZ i VZPGŽ uspješno surađuju na nekoliko zajednič-
kih projekata, kao što su Vatrogasna škola i  Stručni 
skup u Opatiji. Naposljetku, jedinstveni ste i po pro-
jektu Šapjane, kojim dokazujete da  vam je osposo-
bljavanje vatrogasaca i njihova stručnost na prvom 
mjestu. Zbog svega toga vi ste perjanica vatrogastva 
u Republici Hrvatskoj, rekao je Popović te još jednom 
čestitao na svim postignutim uspjesima.   

Uoči Skupštine, u Šapjanama je četvrta ge-
neracija Vatrogasne škole Zagreb – Područne 
jedinice Rijeka polagala završni ispit. U sklopu 
ispita, kadeti su izveli završnu pokaznu vježbu 
gašenja građevinskog objekta i spašavanja 
ugroženih osoba, a sve je nadgledao Dario 
Gauš, jedan od predavača u Vatrogasnoj školi i 
instruktora VZPGŽ-a.

U povodu 4. svibnja - blagdana sv. Florijana, zaštitnika 
vatrogasaca, i ove je godine u sjedištu Primorsko-go-
ranske županije priređen prijam čelnih ljudi županijske 

Vatrogasne zajednice.

Zamjenik župana Marko Boras Mandić sa suradnicima primio 
je županijskog vatrogasnog zapovjednika Mladena Šćulca i nje-
govoga zamjenika Hinka Mancea, predsjednika Vatrogasne za-
jednice Slavka Gauša i zamjenika Velibora Topolovca te Nikicu 
Tramuntana, stručnoga suradnika – tajnika Zajednice.

Zamjenik župana pohvalio je rad vatrogasne službe u županiji 
i izvrsnu suradnju sa Županijom. Podsjetio je da je Županija, 
sukladno zakonskoj obvezi, za vatrogastvo ove godine izdvojila 
1,65 milijuna kuna, a uoči požarne sezone izdvojit će i dodat-
nih 150 tisuća kuna za pripremu vozila, opreme i tehnike. Po-
red toga, u izgradnju trenažnoga centra u Šapjanama Županija 
je u posljednjih pet godina uložila 1,2 milijuna kuna, a ove go-
dine s Vatrogasnom zajednicom sklopljen je i sporazum kojim 
su definirana prava i obveze povezane s financiranjem projek-
tnoga prijedloga i legalizacije objekata u Šapjanama, što je pre-
duvjet za apliciranje za EU fondove. Zamjenik župana također 
je napomenuo da Vatrogasna zajednica PGŽ-a vrlo visoko ko-
tira u Hrvatskoj, čemu je pridonio i izvrstan stručni kadar koji, 
rekao je županov zamjenik, spada u sam vrh vatrogasne struke 
u Hrvatskoj.

Riječi hvale za dobru suradnju predstavnicima Županije uputio 
je Mladen Šćulac, posebno naglasivši zadovoljstvo činjenicom 
da je Županija prepoznala važnost poligona u Šapjanama koji 

Tradicionalni prijam za vatrogasce u 
Primorsko-goranskoj županiji

je Vatrogasnoj zajednici prioritetni projekt i dio je ulaganja u 
obuku, stručno osposobljavanje i izobrazbu vatrogasnoga ka-
dra.

Slavko Gauš podsjetio je pak na činjenicu da su u posljednjih 
nekoliko godina u županijskome vatrogastvu napravljeni veliki 
iskoraci u smislu izvrsnosti. Tako je upravo Vatrogasna zajed-
nica Primorsko-goranske županije, prva u Hrvatskoj, pokrenu-
la osposobljavanje za spašavanje iz dubina i s visina, prva je  u 
vatrogasne redove uvela potražne pse, a lider je i u treninzima 
za spašavanje iz ruševina, što potvrđuje i činjenica da je upra-
vo njihov tim predstavljao Hrvatsku na velikoj međunarodnoj 
vježbi u Francuskoj.

Na kraju susreta izražena je nada da će se dobra suradnja i dalje 
nastaviti, na obostranu korist i zadovoljstvo.

Obje „strane“ zadovoljne suradnjom 

Predsjednik VZPGŽ-a Slavko 
Gauš zahvalio je gostima na li-
jepim riječima i potpori, kazav-
ši da su svi ti uspjesi posljedica 
15-godišnjeg ulaganja u ljude, u 
kadrove, u njihovu izobrazbu i 
usavršavanje u inozemstvu, što je 
Zajednica prepoznala kao predu-
vjet uspjeha, a rezultati se danas 
jasno pokazuju. Istodobno, Gauš 
je podsjetio da se HVZ dosad ni 
na koji način nije uključio u iz-
gradnju obučnoga centra u Šapja-
nama te izrazio nadu da će već ove 
godine to učiniti, sukladno mo-
gućnostima.

U suradnji s Pomorskim fakultetom u Rijeci, VZPGŽ istog 
je dana organizirao i praktičnu obuku gašenja požara na 
vježbovnoj površini tzv. „Vrućeg treninga“. Dio je to vi-
šednevne edukacije pomoraca koju su zajednički proveli 
VZPGŽ i Pomorski fakultet u Rijeci u sklopu tečaja „Mari-
time fire fighting“. Kažimo da je suradnja Zajednica s Po-
morskim fakultetom na izobrazbi pomoraca uobičajena i 
dobro uhodana. Zahvaljujući toj suradnji, samo ove godi-
ne temeljni i/ili napredni tečaj protupožarne preventive 
prošlo je oko 250 pomoraca.  

Četvrta generacija Vatrogasne 
škole polagala završni ispit

Maritime fire fighting  

Instruktor B. Kauzlarić na treningu s pomorcima

Polaznici Vatrogasne škole u Rijeci

S. Tucaković

Ž. Popović
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U Novom Vinodolskom održan je proljetni susret pred-
stavnika Plavo-zelene koordinacije prijateljstva dobro-
voljnih vatrogasnih društava: Vodice, Kutjevo, Velika, 

Slatina, Lobor, San Marino – Novi Vinodolski i Vatrogasne 
zajednice Grada Bakra. Sjednicu je vodio tajnik DVD-a San 
Marino – Novi Vinodolski Velibor Topolovec, koji je prisut-
ne podsjetio da se nalaze na mjestu (gradskoj vijećnici) gdje 
je upravo prije 18 godina potpisana Povelja o prijateljstvu i 
suradnji između šest društava i jedne vatrogasne zajednice. 
Godine 1997.  potpisivanju su uz potpisnike prisustvovali i ini-
cijatori koordinacije: Franjo Gregorić, Ante Milković i Velibor 
Topolovec. Pozdravljajući sve prisutne, Topolovec je istaknuo 
zadovoljstvo činjenicom da sjednici prisustvuje i jedan od pot-
pisnika povelje, tadašnji predsjednik DVD-a Kutjevo Stjepan 
Pavliček, a pozdravio je i stalnog suradnika koordinacije Željka 
Petrovića, predsjednika VZ Požeško-slavonske županije, kao i 
županijskoga zapovjednika VZ PGŽ-a Mladena Šćulca.

U prvom djelu sjednice po ustaljenom običaju predstavnici 
društava i zajednice izvijestili su o aktivnostima od posljednjeg 
susreta u Slatini. Čule su se raznolikosti s kojima se vatrogasci 
susreću u svojim sredinama unutrašnje Hrvatske, ali i priobal-
noga dijela. Nameće se zaključak da je iza vatrogasaca godina u 

Na terenima Olimpijskoga centra Bjelolasica u Jasenku je, 
u organizaciji Alenovih prijatelja, održan 6. Susret Ale-
novih prijatelja. Susret je održan u povodu šeste obljet-

nice iznenadne smrti jednog od najaktivnijih članova DVD-a 
San Marino - Novi Vinodolski - Alena Blaževića. Kako bi evo-
cirali sjećanja i održali uspomenu na velikog vatrogasca koji 
ih je svojim dugogodišnjim radom zadužio, a onda iznenada 
napustio, svake godine sastaju se članovi društava  koje je Alen 
najradije posjećivao i u kojima je imao najviše prijatelja. Prvi 
susret održan je u Novom Vinodolskom, drugi u Loparu, treći 
u Otočcu, četvrti u Hrašću, peti u Brinju, a domaćini šestog 
susreta bili su Alenovi veliki prijatelji iz DVD-a Jasenak. Ovo je 
jedinstven način obilježavanja za kojeg su se opredijelili Aleno-
vi prijatelji kada su odlučili da susret postane tradicionalan, a 
da domaćinstvo susreta svake godine preuzme drugo društvo.

Na susretu se okupilo osamdesetak članova dobrovoljnih va-
trogasnih društava iz  Jasenka, Brinja, Otočca, Hrašća i Novog 

DVD Kraljevica 
obilježio Mjesec 
zaštite od požara

Održan  6.  Susret  Alenovih  prijatelja

Sudionici Susreta

Tijekom  Mjeseca zaštite od požara, članovi operative 
DVD-a Kraljevica posjetili su Dom za djecu i mladež 
„Oštro“, dok su  prostorije vatrogasnoga doma posjetila 

djeca Osnovne škole „Kraljevica“. 

Vinodolskog. Susretu su prisustvovali i članovi obitelji pokoj-
nog Alena: supruga Sonja te sinovi Sandro i Danko. 

Održan je i turnir u malom nogometu. Iako rezultati na ovom 
susretu nisu prioritet, potrebno je spomenuti da je prvo mjesto 
osvojila ekipa DVD-a Brinje, drugo DVD-a San Marino – Novi 
Vinodolski, a treće ekipa domaćina.  Plaketa za fair play pripala 
je ekipi DVD-a Otočac. 

Po završetku sportskog djela domaćini su svim ekipama i obi-
telji Blažević uručili prigodne darove. Pehare najboljima do-
dijelili su  predsjednik DVD-a Jasenak – Nenad Vukadinović 
i članovi obitelji Blažević, a susret je zaključen prigodnim ri-
ječima  tajnika DVD-a San Marino Novi Vinodolski Velibora 
Topolovca koji je, uz zahvalu, izvijestio prisutne da će domaćin  
7. Susreta Alenovih prijatelja 2016. godine biti DVD San Mari-
no - Novi Vinodolski.

    Velibor Topolovec

Dan svog nebeskog zaštitnika - svetoga Florijana, krčki 
su vatrogasci obilježili susretom s krčkim biskupom 
mons. Ivicom Petanjkom. Članovi delegacije Područ-

ne vatrogasne zajednice otoka Krka koju su u toj prilici činili 
predsjednik PVZ-a otoka Krka Josip Crnčić, zapovjednik Javne 
vatrogasne postrojbe Grada Krka i PVZ-a Dinko Petrov, njegov 
zamjenik Goran Grubišić te DVD-ovci Ivan Šamanić, Davor 
Brusić i Josip Sintić spomenuti su dan obilježili kraćim, vrlo 
srdačnim druženjem s nedavno ustoličenim krčkim biskupom. 
Tom su ga prigodom darivali bukaletom s oslikanim motivom 
sv. Florijana koji od požara brani “zlatni otok” i drevni grad 
Krk. 

Nakon što se na početku kraćeg neformalnog druženja zahva-

Susret krčkih vatrogasaca i novoga biskupa

Krčki biskup s čelnicima otočnoga vatrogastva Simbolično darivanje novoga biskupa

lio otočnim vatrogascima na daru, ali i samom činu posjeta, 
krčki je biskup izrazio i nadu da će u požarnoj sezoni biti malo 
potreba za intervencijama hrabrih i humanih ljudi zaduženih 
za zaštitu otočana i njihovih posjetitelja od vatre.

Krčki vatrogasci u novu požarnu sezonu ulaze spremni i obu-
čeni, ali i više no dobro opremljeni. - Spremni smo odgovoriti 
na sve izazove koji se u najtoplijem i najsušnijem dijelu godine 
stavljaju pred nas. Uz već dobro uhodane i učinkovito ustroje-
ne protupožarne preventive, otočnim gasiteljima u njihovom 
će radu zasigurno dobro doći i pomoć članova dviju novih do-
brovoljnih vatrogasnih jedinica, zaduženih za “pokrivanje” po-
dručja općina Punat i Malinska-Dubašnica, naglasio je Dinko 
Petrov.

U Novom Vinodolskom održan sastanak 
predstavnika Plavo – zelene koordinacije 
prijateljstva

kojoj su se više bavili tehničkim intervencijama nego vatrom, a 
posebno poplavama koje su obilježile 2014. godinu. 

U drugom djelu, u kojem se obrađuje stručna tema koja je obi-
lježila područje domaćina u proteklom razdoblju, prisutni su 
se vratili dvije godine unatrag i još jednom analizirali veliki 
požar koji je zahvatio crikveničko-vinodolsko područje u ljeto 
2012. godine. Stručni dio je pripremio i prezentirao županijski 
vatrogasni zapovjednik Mladen Šćulac. Zanimanje prisutnih 
i uključivanje u raspravu pokazalo je ispravnost određivanja 
teme, na kojoj će se učiti još mnoge generacije vatrogasaca. 

U završnom djelu sjednice sudionici su usuglasili jesenski ter-
min sportskoga susreta koji bi se trebao održati 17. i 18. listo-
pada, također u Novom Vinodolskom.

Velibor Topolovec

Sudionici Koordinacije

Kraljevički vatrogasci u Domu „Oštro“
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Riječki vatrogasci 
darivali krv
I ove godine, tradicionalno, Aktiv dobrovoljnih darivatelja 

krvi JVP-a Grada Rijeke, u suradnji s Gradskim društvom 
Crvenoga križa, potkraj svibnja organizirao je akciju dariva-

nja krvi. Akcija je održana u vatrogasnoj postrojbi na Vežici, a 
darivanju krvi odazvalo se 16 vatrogasaca. Njih 13 zadovoljilo 
je liječničku kontrolu i dalo krv, a među njima bio je i jedan 
novi darivatelj – Filip Milković. Riječki vatrogasci još jednom dokazali svoju humanost

U Rijeci je od 22. do 24. svibnja održano 11. Zborovanje 
Saveza izviđača  Hrvatske koje je okupilo oko 900 su-
dionika osnovnoškolskog i srednjoškolskog uzrasta iz 

Hrvatske i inozemstva.

Savez izviđača Rijeke, kao domaćin, uključio je brojne udru-
ge različitog profila i dio javnih službi, koje su prezentacijom 
svojih specifičnih vještina, znanja i tehnika obogatile trodnevni 
program zborovanja. Vatrogasna zajednica Primorsko-goran-
ske županije sa svojim članicama bila je uključena u program-
ski i logistički dio zborovanja.

Pripadnici mladeži DVD-ova  Halubjan, Sušak i Šapjane uz 
pomoć svojih voditelja i kolega iz JVP-a Rijeka prezentirali su 
svoje vatrogasne vještine. Tako su izviđači imali priliku upo-
znati vatrogasnu opremu kao i zahtjevnost njezinog korištenja 
s obzirom na težine vatrogasne zaštitne odjeće, a prezentirano 
im je i pumpanje na brentači te motanje cijevi. Na pokaznoj 
vježbi koja je izvedena na prostoru Sveučilišnoga kampusa na 
Trsatu vatrogasna mladež demonstrirala je gašenje zapaljene 
boce plina i požara zapaljive tekućine. 

Prezentacija vatrogasnih vještina na 
Zborovanju Saveza izviđača  Hrvatske

Zanimljivo, među izviđačima su bili i pripadnici drugih va-
trogasnih organizacija pa je nakon kratkog upoznavanja mla-
dež ubrzo krenula s pitanjima: U koju smjenu dolazite u Fa-
žanu?“ Uz sklapanje novih poznanstava, vatrogasna mladež 
je imala priliku naučiti nešto i o različitim načinima veziva-
nja čvorova u čemu su,  poznato je, izviđači pravi majstori.  

        Klaudijo Filčić

Izviđači prionuli stjecanju vatrogasnih vještina

Tijekom posjeta Domu, vatrogasci su pristupili čišćenju, obre-
zivanju i uklanjanju 20-tak bolesnih i osušenih stabala u parku 
koji, među ostalim, krasi i dječja klackalica prilagođena djeci 
invalidima, kupljena sredstvima Humanitarnoga turnira „He-
roji Kornata“ u organizaciji DVD-a Kraljevica. Orezivanjem i 
uklanjanjem stabala omogućena je sadnja novih, koja će usko-
ro uslijediti.

Učenici osnovne škole nastavili su višegodišnju praksu te su 
vatrogasce posjetili u njihovom vatrogasnom domu. Vatrogasci 

su ih upoznali s tim plemenitim i hrabrim zanimanjem, kao i 
s opremom i vatrogasnim vozilima. Održana je i vatrogasna 
vježba gašenja požara, a učenicima je posebno zanimljivo bilo 
sudjelovanje njihovih nastavnika u vježbi.

Spomenutim događanjima nastavljena je  višegodišnja odlič-
na suradnju koju DVD Kraljevica ima s Domom „Oštro“ i OŠ 
„Kraljevica“.

    Aleksandar Kružić

Već uobičajeno, tri „marčane“ bure svake godine zadaju 
probleme u primorskome kraju. Tako je bilo i ove godi-
ne, a najviše problema izazvala je prva „marčana“ bura 

koja se na Primorje obrušila 5. ožujka u ranim jutarnjim sati-
ma.

Orkanska bura, koja je u Rijeci na mahove puhala brzinom i do 
110 kilometara na sat, izazvala je velike probleme u prometu 
te oštećenja na objektima, stablima i ostalom raslinju u gradu 
i okolici. Bura je iščupala i brojne prometne znakove, oštetila 
desetke automobila, stvarala probleme i zastoje u prometu. Na 
nedavno useljenim POS-ovim stanovima na Hostovom bre-
gu orkanski je vjetar otrgnuo velik dio fasade, neke škole bile 
su zatvorene, povremeno je dolazilo i do problema u opskrbi 
električnom energijom, a stradalo je i nekoliko Riječana koji 
su zbog padova zaradili prijelome i ogrebotine. Najviše šteta i 
intervencija bilo je na sjevernom i istočnom dijelu grada te na 
području Grobnika, Bakra i Kraljevice. 

U 48 sati 100-tinjak intervencija 

„Marčane“ bure digle na noge vatrogasce 
u Primorju

Prema riječima Hinka Mancea, zapovjednika JVP-a Rijeka, ri-
ječke vatrogasne snage, kao i pripadnici svih dobrovoljnih va-
trogasnih društava iz tzv. „riječkoga prstena“, u 48 sati imale su 
stotinjak intervencija. Najviše intervencija bilo je zbog srušenih 

Mnoge kontejnere bura je otpuhala na prometnice

stabala, odlomljenih grana, polomljenih elektro i telefonskih 
stupova i vodova koji su padali na prometnice ili prijetili pro-
laznicima. Također, velike probleme izazivali su reklamni pa-
noi, kontejneri za otpad, kao i oluci i crjepovi koji su otpadali i 
ugrožavali prolaznike. Nekoliko objekata ostalo je bez krovova. 
Tijekom večeri, s početkom intenzivnijeg grijanja, zaredali su i 
požari dimnjaka. 
- Sreća u svemu je što su dojave o potrebnim intervencijama 
stizale tijekom cijeloga dana u kontinuitetu, tako da se redo-
vitim snagama uspijevalo odgovoriti na sve dojave građana, 
pojašnjava Mance. 

Na Grobniku desetak intervencija 

Od ranih jutarnjih sati pa sve do poslije ponoći, DVD Jelenje na 
Grobniku i okolici odradio je 10-ak intervencija. Među ostalim, 
privremeno su pričvrstili krov na školskoj zgradi u Dražicama 
koji je bura ozbiljno „načela“, sudjelovali su pri intervenciji 
uklanjanja prevrnutih kamiona na Kamenjaku i Grobničkom 
polju, a sanirali su i nekoliko požara dimnjaka te uklanjali po-
rušena stabla sa zgrada i HEP-ove stupove.

Orkanski naleti bure kobni za nekoliko šlepera

Zbog oštećenja krova, nastave u OŠ Jelenje-Dražice nije bilo

Porušena stabla prouzročila oštećenja i na 
zgradama Psihijatrijske bolnice Lopača 
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Intervencije Usavršavanje Inicijative

Polaganjem završnoga ispita, počet-
kom svibnja za pripadnike dobro-
voljnih vatrogasnih društava na 

otoku Krku završeno je osposobljavanje 
za zvanje vatrogasac. Osposobljavanje je 
održano zbog nove organizacije i preu-
stroja vatrogastva otoka Krka, odnosno 
potrebe organiziranja zaštite od požara 
na područjima koja do sada nisu imala 
svoje DVD-ove, a to su općine Punat i  
Malinska-Dubašnica. 

Obuci, koja je započela 24. veljače ove 
godine, su pristupila 24 kandidata. Njih 
23 završilo je obuku, a među njima i 19 
pripadnika tzv. izdvojenih vatrogasnih 
odjeljenja DVD-a Krk (10 za područje 
Punta i 9 za područje Malinske – Dubaš-
nice). Osposobljavanje je trajalo 74 sata, 
a vodili su ga instruktori JVP-a Gra-
da Krka: Dinko Petrov, Saša Rukavina, 
Branko Jurina, Ivan Petrović, Denis Cr-
vić i Ivan Bogdanić te Naim Bulat, član 

Za mlade pripad-
nike DVD-ova 
Klana, Halubjan-

Viškovo i Kras-Šapjane 
potkraj prošle godine 
organiziran je tečaj za 
vatrogasnu mladež. 
Tridesetak pripadnika 
učilo je o gorenju i ga-
šenju, protupožarnoj preventivi, stjecalo 
vještine praktičnoga rada s vatrogasnom 
opremom i aparatima za gašenje te 
uvježbavalo radnje i postupke za prijelaz 
u sljedeću razinu natjecanja. 

Obuka se održavala po svim društvima 
te u JVP-u Grada Rijeke, kako bi mladi 
bolje upoznali rad susjednih vatroga-
snih postrojbi te kako bi se međusobno 

Na Krku 23 nova vatrogasca

Osposobljavanje pripadnika vatrogasne 
mladeži Kastavštine i Liburnije

Polaznici osposobljavanja

Novi vatrogasci s instruktorima U Vatrogasnoj zajednici PGŽ-a po-
krenuta je hvalevrijedna inicijati-
va – priprema se elaborat o postu-

panju s osobama s posebnim potrebama 
pri vatrogasnim intervencijama. Stručni 
rad na tu temu izrađuje Nikola Tramon-
tana, tajnik – stručni suradnik Zajednice, 
a svrha mu je stvoriti temeljnu platformu 
koja će na razini cijele Hrvatske biti poti-
caj za rješavanje tog „otvorenog pitanja“, 
tj. pružiti osnovne naputke o tome kako 
pri intervencijama pravilno postupati s 
osobama s posebnim potrebama.

Do zamisli se došlo potkraj prošle go-
dine kada je Tramontana sudjelovao na 
konferenciji „Rescue and people with 
special needs“, koju je u Rimu organizi-
rao Talijanski nacionalni vatrogasni ser-
vis. Tramontana je, uz jednog kolegu iz 
Irske i jednog iz Francuske, bio jedini go-
stujući predavač, a govorio je o dosadaš-
njim hrvatskim iskustvima, povezanima 
s tom problematikom.

U Hrvatskoj – 12,1% osoba s 
posebnim potrebama
Iako su u Primorsko-goranskoj županiji  
8,7% populacije osobe s posebnim potre-
bama, a na razini Hrvatske taj je posto-
tak još i veći i iznosi  čak 12,1%, dosad 
se za tu kategoriju ljudi nisu razrađivali 
planovi postupanja. Štoviše, osobe s po-
sebnim potrebama u njima se vrlo rijet-
ko i spominju.

- Budući da naša županijska  iskustva o 
ovoj temi nisu bogata, u pripremi za pre-
davanje u Rimu zvao sam i nekoliko ko-
lega iz drugih dijelova Hrvatske i shvatio 
da je i u ostatku zemlje stanje isto – va-
trogasci nisu dovoljno spremni za takve 
intervencije. U Rimu sam stoga govorio 
o našim iskustvima koja nisu bogata, ali 
i našoj želji da to unaprijedimo, da bolje 
razumijemo potrebe te kategorije ljudi 
i vidimo kako možemo postati bolji, a 
prvi je korak da u lokalnim planovima 
svake postrojbe izradimo lokalni plan 

Osobe s posebnim potrebama uključiti 
u planove postupanja pri  vatrogasnim 
intervencijama

Nikola Tramontana

akcije. To znači  da za svaki objekt u ko-
jem borave osobe s posebnim potrebama 
treba razraditi plan postupanja, i to na 
razini cijele Hrvatske, kaže Tramontana 
te dodaje: - Vatrogasci u Hrvatskoj, kao 
i svi ostali koji su uključeni u sustav za-
štite i spašavanja, dosad nisu osvijestili 
postojanje tog problema. Rad koji upra-
vo pišem, nadam se, bit će poticaj da se 
tom problemu pristupi sustavno. Zasad 
su osobe s posebnim potrebama u našim 
planovima postupanja izostavljene ili su 
eventualno marginalno navedene u ta-
blicama, samo kao broj, bez ikakve dalj-
nje razrade postupanja. Cilj je temeljitije 
obraditi tu populaciju, u sklopu planova 
zaštite od požara za svaku pojedinu sre-
dinu, pojašnjava Tramontana.

Deficit stručnoga znanja i 
potrebne opreme
Vatrogasci u Hrvatskoj zasad u takvim 
slučajevima improviziraju jer nemaju 
potrebnu opremu, a niti znanja. Vježbe 
evakuacije u koje su uključene i osobe 
s posebnim potrebama u Hrvatskoj su 
više iznimka, nego pravilo i mogle bi se 

nabrojati na prste jedne ruke, nažalost. 
Tome možda pridonosi i činjenica da su 
osobe s posebnim potrebama „nevidlji-
vi“ ljudi, slabo uključeni u svakodnevni 
društveni život, obitelji ih skrivaju od 
pogleda, često nemaju adekvatnu skrb. 
Istodobno, to su ljudi s različitim po-
teškoćama –mentalnim, duševnim ili  
fizičkim, a svaka ta poteškoća zahtijeva 
poseban pristup jer nije jednako komu-
nicirati s autističnom osobom, osobom s 
mentalnim poteškoćama, gluhom ili pak 
pretilom osobom. Sve su to kategorije 
ljudi s posebnim potrebama i za pravilno 
postupanje potrebna je dodatna eduka-
ciju ljudi koji će kontaktirati s njima, pa 
tako i vatrogasaca. 

Da bi spomenuti rad bio cjelovit i sveo-
buhvatan, Tramontana surađuje i s me-
dicinskim stručnjacima koji mu daju 
smjernice u kojem pravcu treba istraži-
vati. – Glavni je cilj osvijestiti sve one koji 
izrađuju planove zaštite i spašavanja da 
obrate pozornost na tu populaciju. Moj 
rad bit će temeljna platforma, osnovni 
naputak vatrogasnoj struci i nadam se 
da će pridonijeti boljoj pripremljenosti 
vatrogasaca za postupanje pri intervenci-
jama u kojima će se susresti s osobama s 
posebnim potrebama, kaže Tramontana.

Bude li sve teklo prema planu, rad bi 
trebao biti dovršen do kraja godine, a 
prezentiran na Stručnom vatrogasnom 
skupu u Opatiji sljedeće godine. Isto-
dobno, Tramontana će svoj rad dostaviti 
na razmatranje i Hrvatskoj vatrogasnoj 
zajednici, kako bi se ta problematika 
uvrstila  u obvezni program školovanja 
vatrogasaca. 

- Mi vatrogasci, naravno, ne možemo 
znati sve i ne možemo biti stručni za sva-
ku situaciju, ali osnovna znanja morali 
bismo imati o svemu, pa tako i o ovoj 
vrlo delikatnoj tematici. Bude li moj rad 
bio mali doprinos tom cilju, uložen trud 
će se isplatiti i bit ću zadovoljan, zaklju-
čuje Tramontana.

     
    
 

DVD-a Njivice i PVP-a DINA-Petroke-
mija.  

Podsjetimo, pripremne radnje za ospo-
sobljavanje novih vatrogasaca započele 
su već prošle godine dogovorom pred-
stavnika PVZ-a otoka Krka (JVP-a)  i 
načelnika dviju općina. 

– Tada smo dogovorili da PVZ i JVP 
Grada Krka organiziraju osposobljavanje 
novih članova, a općine financiraju naba-
vu osobne i skupne vatrogasne opreme te 
osiguraju i urede vatrogasna spremišta. 
Temeljem tog dogovora, formirana su 
dva izdvojena vatrogasna odjeljenja koja 
djeluju u sastavu DVD-a Krka (za svako 
navedeno područje po jedno odjeljenje), 
pojasnio je Dinko Petrov, zapovjednik 
JVP-a Grada Krka te napomenuo da je 
tim osposobljavanjem napravljen velik 
korak ka planiranom preustroju krčkoga 
vatrogastva.

bolje upoznali. Na kraju osposobljavanja 
održan je pismeni ispit i završna vjež-
ba. Polaznici su rad predavača ocijenili 
pozitivnim, a stečena znanja korisnima. 
Zadovoljni su bili i predstavnici vatro-
gasnih društava čija je mladež pohađala 
osposobljavanje, svjesni da time dobi-
vaju snažniju bazu članstva iz koje će u 
budućnosti crpiti nove pripadnike vatro-
gasne postrojbe.
 Klaudijo Filčić

- Usporedimo li ovu buru s nekim pri-
jašnjim, može se reći da ipak nije pro-
uzročila veliki broj intervencija, poput, 
primjerice, one koja se na Primorje 
obrušila 14. studenog 2013. godine, 
kada su riječki vatrogasci odradili više 
od 200 intervencija, a tada su i štete bile 
mnogo veće, kaže Mance.

Naposljetku napomenimo da prilikom 
navedenih intervencija vatrogasne po-
strojbe nisu zabilježile veće štete na svo-
joj opremi i tehnici, a nije bilo niti ozli-
jeđenih vatrogasaca.

U akciji i krčki 
vatrogasci

Pored porušenih stabala koja su 
padala na kuće, krčki su vatrogasci 
intervenirali i na zgradi Konzuma, 
na ulazu u Omišalj, čiji je krov pod 
naletima jakoga vjetra u potpunosti 
uništen.
Tom su prilikom krovne ploče pada-
le po državnoj cesti 102, ugrožavale 
promet i dodatno otežavale sigur-
nosnu situaciju. Jaka bura na krovu 
Konzuma prouzročila je raspadanje 
silikonske zaštitne folije i kamene 
vune kojom je krovište vilo oblože-
no. Uslijed jakih naleta vjetra došlo 
je i do otkidanja i savijanja jedinica 
klima uređaja koje su vatrogasci uz 
pomoć užadi fiksirali za krovište i 
spriječili daljnja oštećenja.

Ogoljeli Konzumov krov u Omišlju

I na Krku stabla padala po kućama
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Međunarodna suradnja Međunarodna suradnja

Međunarodni Stručni skup vatro-
gasaca, koji su i ove godine u 
Opatiji organizirali Vatrogasna 

zajednica PGŽ-a i HVZ, okupio je 230 
sudionika iz Slovenije, Bosne i Herce-
govine, Srbije, Makedonije, Crne Gore, 
Kosova i Hrvatske.      
Sudionike skupa u ime domaćina, Grada 
Opatije, pozdravio je zamjenik opatij-
skoga gradonačelnika, Fernando Kiri-
gin, koji je tom prilikom najavio izgrad-
nju novoga vatrogasnog centra u Opatiji. 
Okupljene je u ime Županije pozdravio 
Goran Petrc, čestitavši Vatrogasnoj za-
jednici na organizaciji vrijednog skupa. 
Čestitkama se pridružio i Ante Sanader, 
predsjednik HVZ-a, izrazivši nadu da će 
i ovaj skup pridonijeti usvajanju novih 
znanja i iskustava, a time, u konačnici, i 
boljoj vatrogasnoj službi u RH. Skup je 
otvorio Jadran Perinić, ravnatelj DUZS-
a.
Programom ovogodišnjega stručnoga 
skupa obuhvaćeno je dvadesetak tema, 
podijeljenih u četiri tematska bloka od 
kojih se prvim, onim o prirodnim nesre-
ćama, željelo upozoriti na činjenicu da 
su upravo prirodne nesreće u porastu u 
cijelome svijetu. Više od 58 posto inter-
vencija događa se upravo zbog prirodnih 
nesreća, o čemu se i Hrvatska osvjedočila 
prošle godine kada je ledena kiša izazva-

Od 14. do 17. prosinca 2014. godine osmeročlano iza-
slanstvo izraelskog Ministarstva javne sigurnosti bora-
vilo je u Hrvatskoj, u posjetu Ministarstvu unutarnjih 

poslova RH.

Tijekom boravka u Hrvatskoj, izraelski gosti – Yair Elkayam, 
zapovjednik vatrogasne postaje Galilee Golan i Haim Nudel-
man, direktor Hitne službe IMOPS, posjetili su i Vatrogasnu 
zajednicu PGŽ-a. Primio ih je županijski vatrogasni zapovjed-
nik, Mladen Šćulac sa suradnicima, a posjetili su i opatijskoga 
gradonačelnika, JVP Opatija te poligon u Šapjanama. Tu su 
pogledali vježbu spašavanja iz ruševina u kojoj su sudjelovali i 
potražni psi, spašavanje unesrećene osobe s dalekovoda, a izra-
elski je vatrogasni dužnosnik sudjelovao i u vježbi u flashover 
simulatoru. 
Spomenuti je posjet organiziran sukladno iskazanom interesu 
izraelskih vatrogasaca da uspostave stručnu suradnju s vatro-
gasnim stručnjacima VZPGŽ-a i to ponajprije na planu eduka-

Potkraj prošle godine voditelji va-
trogasne mladeži Primorsko-go-
ranske županije (delegaciju Savje-

ta vatrogasne mladeži VZPGŽ-a činili 
su Renata Topolovec, Luka Miškulin i 
Klaudijo Filčić) posjetili su Vatrogasnu 

Programom rada Savjeta za vatro-
gasnu mladež VZPGŽ-a među 
ostalim aktivnostima utvrđen je i 

seminar za voditelje vatrogasne mladeži. 
Seminar je ove godine održan u  Centru 
za obuku vatrogasnih i spasilačkih službi 
– Šapjane. Seminar je organizirao Savjet 
vatrogasne mladeži u suradnji s Komisi-
jom za natjecanja VZPGŽ-a, a uz vodite-
lje mladeži VZPGŽ-a prvi put seminaru 
su prisustvovali i njihove kolege iz Repu-
blike Slovenije.  

Na samom početku seminara prisutne 
je pozdravio županijski vatrogasni zapo-
vjednik Mladen Šćulac te predsjednica 
Savjeta vatrogasne mladeži VZPGŽ-a 
Renata Topolovec. Spoznajom da je mla-
de sve teže zainteresirati za ovaj oblik ak-
tivnosti, program je prilagođen upravo 
temi edukacije i uključivanja mladih u 
vatrogasnu organizaciju. Jedna od tema 
bila  je kako osmisliti  zabavan, poučan 
i praktičan sat vatrogastva s djecom i 
mladeži. U praktičnom dijelu seminara 
odrađene su  upute za  izvođenje vježbe s 
preprekama za mladež te  štafetne  utrke. 
Najveću pažnju prisutnih privukla je za-

11. Stručni skup vatrogasaca okupio 230 sudionika

Aktualno, stručno i poučno o izazovima struke  

la velike štete u Gorskome kotaru ili pak 
kada su Slavoniju zadesile velike poplave 
s katastrofalnim posljedicama.
Ostale tematske cjeline bile su: Ugljiko-
vodici – zaštita od požara, izazov sigur-
nosti, Vatrogasci i rizici posla – upravlja-
nje rizicima te Suvremene tehnologije i 
njihova primjena u vatrogastvu i zaštiti 
od požara.
Također, prvoga dana u poslijepodnev-
nim satima održana je i radionica o pje-
nilima, a na hotelskoj plaži održana je 
prezentacija pneumatske opreme za spa-
šavanje na vodama i u poplavama.
O navedenim temama govorili su do-

Izaslanstvo izraelskog Ministarstva javne 
sigurnosti posjetilo Hrvatsku

Nastavljena hrvatsko-slovenska  suradnja

Boravak u Sežani – spoj ugodnog i korisnog

zajednicu u Sežani, na poziv njihove Ko-
misije za vatrogasnu mladež. Nastavak 
je to suradnje zahvaljujući kojoj voditelji 
upoznaju načine i mogućnosti organizi-
ranja aktivnosti s mladeži te razmjenjuju 
iskustva. Suradnja je pokrenuta pret-

Seminar za voditelje vatrogasne mladeži VZPGŽ-a

nimljiva prezentacija slovenskih kolega 
koji su predstavili jedan drugačiji način 
natjecanja i osposobljavanja, kakav se 
već provodi s mladeži. Radi se o orijen-
taciji koja sadržava segmente teorijskog i 
praktičnog usavršavanja orijentacijskih i 
vatrogasnih vještina.
Seminaru je prisustvovalo 46 voditelja iz 
17  DVD-ova VZ PGŽ-a, a vodili su ga 

maći i inozemni predavači, a Vatrogasna 
zajednica PGŽ-a i ove je godine, tradi-
cionalno, među predavačima imala svo-
je predstavnike: Mladena Šćulca, Darija 
Gauša i Mensura Ferhatovića.
Dvodnevni skup bio je namijenjen ne 
samo vatrogascima, već svim sudioni-
cima sustava zaštite od požara, a ove 
godine popratio ga je i iznadprosječno 
velik broj izlagača vatrogasne opreme, 
njih čak 14. Skup vatrogasaca u Opatiji 
održava se već 11 godina, tijekom kojih 
je stekao zavidan ugled i postao jedan od 
najcjenjenijih i najposjećenijih skupova 
toga tipa u regiji.

tivnih programa po kojima je VZPGŽ već stekla međunarodni 
ugled.

Renata Topolovec, njezin zamjenik  Kla-
udijo Filčić te Marijana Miškulin i Zo-
ran Rački - predavači za osposobljavanje 
voditelja vatrogasne mladeži VZPGŽ-a. 
Slovensku delegaciju predvodio je pre-
davač i voditelj mladeži Mitja Ivančič.
     
  Renata Topolovec

prošle godine kada su slovenski voditelji 
vatrogasne mladeži posjetili Rijeku. 

U sklopu susreta, posjećena su dobro-
voljna vatrogasna društva u Komenu, 
Sežani i Materiji. Domaćini su predsta-
vili svoj ustroj i programe koje provode 
s vatrogasnom mladeži u svojim sredi-
nama, poput različitih oblika natjecanja 
(vatrogasnih i sportskih), suradnje s 
osnovnim školama i vrtićima, radioni-
ca unutar samih vatrogasnih društava te 
izleta, susreta i druženja voditelja i mla-
deži na kojima se u neformalnom okru-
ženju sudionici bolje upoznaju, povezuju 
i sklapaju nova prijateljstva.

Dosadašnja hrvatsko-slovenska surad-
nja pokazala se vrlo korisnom te ukazala 
na sličnosti, ali i različitosti iz kojih svi 
mogu učiti. Želja za daljnjom suradnjom 
postoji, a dobra osnova za nju je i druš-
tveno-povijesno nasljeđe koje snažno 
povezuje te dvije regije.

Klaudijo Filčić

Skup je održan u Hotelu Ambasador 

Izraelsko izaslanstvo zadovoljno viđenim

Sudionici seminara u Šapjanama
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Oleg Butković, gradonačelnik Novog Vinodolskog, 
za Nazovi 193 govori o novljanskome vatrogastvu, 
o uspjesima, ali i problemima s kojima se suočavaju 

vatrogasci na području grada Novog Vinodolskog. Istodob-
no, Butković upozorava na veliki problem vatrogastva na 
nacionalnoj razini – model financiranja koji, smatra grado-
načelnik, treba što hitnije promijeniti.

Za početak – vaša načelna ocjena vatrogastva na područ-
ju grada Novog Vinodolskog. Kojim snagama raspolaže-
te, kakva je opremljenost vatrogasaca te je li to dovoljno 
za potrebe vinodolskoga kraja, osobito tijekom ljetnih 
mjeseci?
- Vatrogastvo je preozbiljna stvar da bi se o njemu davala 
načelna ocjena. U Gradu Novi Vinodolski vatrogastvo je 
povjereno udruzi građana od posebnog interesa za Grad 
Novi Vinodolski – DVD-u San Marino Novi Vinodolski. 
Udruga ima operativnu postrojbu od 32 operativna va-
trogasca i skoro toliki pričuvni sastav. U DVD-u je prema 
Procjeni ugroženosti od požara i Planu zaštite od požara i 
tehnoloških eksplozija zaposlena profesionalna jezgra od 8 
vatrogasaca. Sve to sukladno Zakonu o vatrogastvu iz 2000. 
godine. Nakon donošenja Zakona, Grad je tražio najraci-
onalniji model i pronašao ga u DVD-u s profesionalnom 
jezgrom. Nažalost, i 15 godina nakon donošenja, Zakon 
nije primijenjen do kraja. Decentralizirane su obaveze, ali 
decentralizacija financiranja nikad nije provedena do kraja. 
Po postojećem Zakonu, 2005. godine smo svi u Hrvatskoj 
trebali bit jednaki i organizirati vatrogastvo sukladno po-
trebama i mogućnostima jedinica lokalne samouprave. Na 
našu žalost, država još financira samo profesionalne javne 
postrojbe koje su proizašle iz MUP-a (i neke koje su se na-
knadno ugurale). Mi, koji smo tražili racionalni model smo 
„kažnjeni“ i prepušteni da vatrogastvo organiziramo i finan-
ciramo sami. 
Opremljenost postrojbe je sukladna pravilnicima o opre-
mljenosti. Bi li tehnika mogla bit bolja i novija, vjerojat-
no da. Da ne moramo sami financirati redovnu djelatnost 
(osobne dohotke djelatnika za koje JVP-ovi dobivaju mini-
malne standarde od države), naša bi opremljenost bila još 
bolja i kvalitetnija. Je li to što imamo dovoljno, to nikad sa 
sigurnošću ne možete reći. Područje Grada je izuzetno ve-
liko – 262 četvorna kilometra. Više od pola teritorija je krš 
u kojem je ugroženost od požara iznimno velika. U nekim 
redovnim uvjetima možemo reći da je ovo što mi danas 
imamo dovoljno, što pokazuju i rezultati posljednjih deset 
godina, ali ako se prisjetimo požara u susjedstvu prije dvije 

 Oleg Butković, gradonačelnik Novog Vinodolskog

DVD San Marino najorganiziranija je 
udruga u Novom Vinodolskom

godine, onda ne znam tko je taj koji može odgovoriti što bi 
bilo dovoljno. Grad Novi Vinodolski više od 15 godina pro-
vodi Program posebnih mjera zaštite od požara u ljetnim 
mjesecima. Rezultati su pokazali da se broj požara smanjio 
na minimum, a i oni koji nastanu rješavaju se u začetku. 
Program se temelji na zapošljavanju sezonskih vatrogasaca, 
osmatranju i ophodnjama terena. Grad iz Proračuna za tu 
svrhu svake godine izdvaja posebna sredstva. Osobno sma-
tran da ono što daje rezultate, ne treba mijenjati.

Glavne vatrogasne snage s profesionalnom jezgrom dje-
luju pod okriljem DVD-a San Marino. Jeste li zadovoljni 
suradnjom?
- Suradnjom sa DVD-om sam iznimno zadovoljan. DVD 
San Marino – Novi Vinodolski nije samo glavna karika u va-
trogastvu, na njima se temelji cjelokupna zaštita i spašavanje 
grada Novi Vinodolski, a uvijek su tu i u onim manje bitnim 
stvarima za potrebe Grada. Nerijetko ističem da je DVD San 
Marino – Novi Vinodolski najorganiziranija udruga u na-
šem gradu.

Jeste li zadovoljni kadrovskom ekipiranošću i stručnom 
osposobljenošću novljanskih vatrogasaca?
- Nisam neki veliki stručnjak za vatrogastvo, ali znam da se 
osposobljavanju pridaje velika pažnja. Uz redovno osposo-
bljavanje dobrovoljnih vatrogasaca, znatan je broj onih koji 
su napravili korak dalje i završili prekvalifikaciju za profesi-
onalnog vatrogasca. Novi je poznat i kao izvor vatrogasnih 
kadrova, oko 30 obitelji u Novom živi od vatrogastva. Naši 
vatrogasci rade u Crikvenici, Rijeci, Krku, bolje reći po cije-
loj županiji. Dali smo i dajemo mnoge dužnosnike u vatro-
gasne institucije na višim razinama. 

Kolika su godišnja izdvajanja Grada za vatrogastvo na va-
šem području i zadovoljavaju li ona objektivne potrebe 
vatrogasne službe?
- Moram istaknuti da se u Gradu Novi Vinodolski nikad nije 
gledalo na zakonske obaveze pri izdvajanje za vatrogastvo. 
Uvijek su ta sredstva bila veća od minimuma koje je zakon 
predvidio, u skladu s potrebama vatrogastva i mogućnosti-
ma Grada. Zadnjih pet godina vatrogastvo je u proračunu 
zastupljeno s 1.000.000,00 kuna za redovnu djelatnost i 
100.000,00 kuna za posebne mjere u ljetnoj sezoni. Uz to, 
svake se godine rebalansiraju dodatna sredstva, sukladno 
specifičnostima godine. Sredstva nisu dovoljna za cjeloku-
pnu vatrogasnu službu koju bi, smatram, trebali financira-
ti i ostali  koji „žive“ od vatrogastva. Tu prije svega mislim 
na osiguravajuće kuće. Što su vatrogasci učinkovitiji, njima 
ostaje više novca u kasi. Normalno da bi vatrogasce trebali 
financirati i oni koji imaju svoju imovinu na području grada: 
županija, država, a tu prije svega mislim na Hrvatske šume u 
čijem se vlasništvu nalazi više od pola površine Grada No-
vog Vinodolskog, a ja vas pitam tko čuva te šume od požara?

Vatrogasna struka već godinama upozorava na manjka-
vosti postojećega vatrogasnog ustroja u Hrvatskoj. S po-
zicije čelnika jedinice lokalne samouprave, što vi uočava-
te kao nedostatke tog sustava?
- Ja se ne bih upuštao u vatrogasni sustav, to najbolje zna-
ju vatrogasci i ustroj treba prepustiti njima. Ja samo znam 
da financiranje na način „nekome sve, nekome ništa“ nije 
dobro i da ga hitno treba mijenjati. Ovo što sada imamo je 
neizdrživo i neodrživo za nas „male“, a nekako mi se čini 
lagodno za velike.

Jedan od velikih poslova koje tek treba odraditi jest iz-
gradnja novog vatrogasnog doma. O tome se godinama 
priča, ali konkretnih pomaka nema. Što vi mislite o tom 
problemu?
- Neupitno je da Novom Vinodolskom treba novi vatrogasni 
dom. Prostornim planom Grada i  detaljnim urbanističkim 
planom određena je lokacija za izgradnju doma. Nažalost, 
dok traje ovakvo financiranje vatrogastva mi više od ovoga 
ne možemo. Pripremit ćemo dokumentaciju i kandidirati 
dom za EU fondove. Nadamo se da ćemo uspjeti. Nažalost, 
nitko do sada, niti jedna vlast, nije zakonski predvidjela tko 
i iz kojih sredstava gradi vatrogasne domove. To nigdje ne-
ćete naći.

Koje još probleme u novljanskom vatrogastvu uočavate – 
je li to opremljenost postrojbe ili nešto drugo?
- Osobno smatram da je upravo spomenuti vatrogasni dom 
najveći problem jer sadašnji ne zadovoljava ni minimalne 
uvjete vatrogasne službe.

Veliko je područje koje „pokriva“ novljanski DVD. Osjeti 
li se nedostatak „profesionalaca“ i je li, prema vašem mi-
šljenju, interes Grada da imate JVP?
- „Šuška“ se o novom Zakonu o vatrogastvu koji bi trebao 
riješiti naše probleme i uvažiti naš oblik organiziranosti kao 
DVD-a s profesionalnom jezgrom te ga staviti u ravnomje-
ran položaj financiranja sa sadašnjim javnim profesional-
nim postrojbama. Ako ne dođe do toga, svi ćemo morati os-
novati profesionalne javne vatrogasne postrojbe, a kakve će 
to posljedice ostaviti na dobrovoljno vatrogastvo i ukupnu 
organiziranost vatrogastva vjerojatno vi bolje znate nego ja.

DVD San Marino poznat je po izvrsnom pomlatku. Nje-
gova je mladež osobito uspješna na vatrogasnim natjeca-
njima. Prepoznao je to i Grad dodijelivši im nagradu, zar 
ne?
- Mi u Gradu smo ponosni na naše vatrogasce, a posebno 
na vatrogasnu mladež  i ljude koji ih vode. Nagrada Grada 
dodijeljena je Društvu u cjelini, a posebno je nagrada Gra-
da dodijeljena vatrogasnoj mladeži. Godine 2012. Društvo 
smo predložili za državnu nagradu DUZS-a koju su primili 
povodom Dana Civilne zaštite. Zaslužuju oni i mnogo više, 
ali pehare i nagrade više nemaju gdje ni staviti, koliko malo 
životnog prostora imaju. Najbolja su vatrogasna mladež u 
našoj županiji već desetak godina, a trenutačno i na cijelom 
Jadranu. Smatram da bi ih se i netko iz Županije mogao sje-
titi.

Prioriteti vaše uprave, povezani s novljanskim vatroga-
stvom do kraja mandata?
-  Prije svega moramo održati učinkovitost vatrogasaca 
na sadašnjoj zavidnoj razini, uskladiti razvoj vatrogastva s 
razvojem grada, a prioritet svih prioriteta je riješiti finan-
ciranje. Kad to riješimo, moći ćemo se uhvatiti u koštac s 
najvećim problemom, a to je izgradnja vatrogasnoga doma.

Pred nama je požarna sezona. Meteorolozi kažu da će 
srpanj i kolovoz biti natprosječno topli. To će, uz mno-
gobrojne turiste,  biti dodatni izazov za područje grada 
Novog. Je li grad spreman?
- Ja mogu samo reći da smo učinili sve što je u našim mo-
gućnostima da se pripremimo za sve izazove koje nam ljeto 
donosi. Priprema je odrađena kvalitetno, u Novome je odr-
žana i velika županijska vatrogasna vježba. Naši su vatro-
gasci spremni 365 dana u godini, a ne samo ljeti, ali morate 
znati da ne ovisi sve o nama. Vjerujemo u sebe, ali i u pomoć 
Boga i Svetog Florijana.
       
   V.R.T.

Oleg Butković, gradonačelnik Novog Vinodolskog
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VATROZAŠTITA U BRODOGRADILIŠTIMA I ZRAČNIM LUKAMA

Od 1892. godine, kada započinje priča o riječkome bro-
dogradilištu, do danas, u tom su se brodogradilištu 
mijenjali vlasnici i imena brodogradilišta, bilo je tu i 

njemačkih, budimpeštanskih, austrougarskih i talijanskih po-
duzetnika i uprava. Započelo se s popravcima manjih drvenih 
brodova, a već 1916. brodogradilište je uspjelo izgraditi reputa-
ciju jednog od najistaknutijih graditelja bojnih plovila u to doba  
u Europi. Svoje današnje ime – 3. MAJ, u spomen na 3. svibnja 
1945. godine kada je u Drugom svjetskom ratu oslobođena Ri-
jeka, tvrtka dobiva  1948. godine, nakon obnove i usmjeravanja 
proizvodne orijentacije na gradnju trgovačkih brodova. 3. MAJ 
Brodogradilište d.d. danas zapošljava oko 1500 ljudi, a svakod-
nevno u njemu radi i oko 200 kooperanata.

Ustroj vatrogasne postrojbe
Današnja vatrogasna postrojba svoj korijene vuče iz 50-ih go-
dina prošloga stoljeća. Najbrojnija je bila 70-ih godina prošloga 
stoljeća, kada je imala čak 60-ak vatrogasaca, dok ih je danas 28. 
Naime, sukladno Procjeni od požara i tehnoloških eksplozija, 
3. MAJ Brodogradilište d.d. svrstano je u 1. E kategoriju, prema 
kojoj postrojba mora imati  minimalno 27 operativnih vatro-
gasaca. Kako pojašnjava Anto Lukić, zapovjednik postrojbe, 
do prošle godine imali su 20 ljudi, no, taj je broj, sukladno za-

Najveći izazov - brodske strojarnice 
S obzirom na djelatnost brodogradilišta, vatrogasna postrojba 
3. MAJA svoj rad usmjerava na dva temeljna segmenta. – Prvi 
i najvažniji su preventivni poslovi. Na njih otpada više od 90% 
naših aktivnosti. Npr. mi izdajemo dozvole za rad s otvorenim 
plamenom, acetilenom, za rad na opasnim mjestima gdje po-
stoji opasnost od izbijanja požara i sl. Naši inženjeri odobra-
vaju takve radove i  propisuju mjere zaštite. Na tim mjestima 
dežuramo i kontroliramo provođenje propisanih mjera. Nama 
je na brodu najkritičnije vrijeme opremanje broda, tj. ukrcaj 
goriva. To su velike količine zapaljivih tekućina , nafte, ulja i sl. 
Tada nastupa stroži režim rada i kontrole, kako ne bi došlo do 
propuštanja goriva iz sustava cjevovoda ili tankova, kaže Lukić.

 

3. MAJ Brodogradilište d.d. – Rijeka

Ulaganjem u zaštitu od požara do 
smanjenja broja intervencija

O zaštiti od požara u riječkome brodogradilištu trenutačno brine postrojba od 32 pripadnika, od čega je 28 
operativnih vatrogasaca, dva inženjera zaštite od požara te dva operatera veze. Postrojba je opremljena s dva 
vozila, a ove godine u planu je nabava još jednog. U sklopu Brodogradilišta djeluje i sanitetska služba koja ima i 
svoje kombi vozilo.

3. MAJ Brodogradilište d.d. danas je dio „Uljanik“ Grupe s četiri tisuće zaposlenih

konskoj obvezi, popunjen pa postrojba 
danas ima 28 operativnih vatrogasaca, a 
ima i dva inženjera zaštite od požara  te 
dva operatera veze u Centru veze. Radi 
se u smjenama (12-24-12-48), dok zapo-
vjednik i njegov zamjenik, kao i serviser 
vatrogasnih aparata te inženjeri zaštite 
od požara rade isključivo prvu smjenu.
- Prema Pravilniku o opremanju vatro-

gasnih postrojbi, svi naši vatrogasci imaju radna i interventna 
odijela, dakle svu potrebnu zaštitnu opremu. Što se vozila tiče, 
tu smo malo „tanji“. Imamo dva vozila – jedno navalno i jedno 
za gašenje vodom i pjenom, no, već ove godine u planu je naba-
va još jednog većeg navalnog vatrogasnog vozila. Pored toga, 3. 
MAJ ima i sanitetsko vozilo kojim sami prevozimo naše zapo-
slenike u bolnicu, u slučaju ozljeđivanja ili drugih medicinskih 
problema. Također, svaki radni dan do 14.00 sati u brodogra-
dilištu je i jedna medicinska sestra koja našim zaposlenicima 
s medicinskim poteškoćama daje prvu, stručnu medicinsku 
pomoć, pojašnjava Lukić.

U dosadašnjoj povijesti 
3. MAJA svakako najve-
ća katastrofa dogodila 
se u rujnu 1971. godine, 
kada je došlo do veliko-
ga požara na brodu Ra-
gna Gorton. Do požara 
je došlo zbog nepažnje 
i nedovoljnog opreza. 
Naime, dan uoči probne 
vožnje, 17. rujna, na brodu su se obavljali završni radovi, među 
ostalim i ispitivanje protoka dizelskoga goriva. Cjevari su zbog 
popravka skinuli jednu cijev iz sustava cjevovoda za dovod 
goriva, što stručnjaci koji su ispitivali protok goriva nisu znali. 
Otvaranjem ventila, došlo do istjecanja goriva u strojarnicu u 
kojoj je u tijeku bilo zavarivanje. Raspršena nafta se u dodiru 
s užarenom površinom zapalila i u kratkom vremenu ispuni-
la strojarnicu gustim dimom i plamenom te se proširila i na 
nadgrađe broda. Unatoč nadljudskim naporima vatrogasaca 
i samih radnika, požar je gašen nekoliko sati, a 15 je radnika 
smrtno stradalo. 

Kontinuirano osposobljavanje  
– preduvjet učinkovitosti 

U posljednjih 10 godina, u 3. MAJU bilo je ukupno 617 interven-
cija povezanih s požarima, s tendencijom njihovoga smanjivanja, 
osobito posljednje dvije godine. Uglavnom je riječ o početnim 
požarima, najčešće požarima smeća ili pak zapaljenju kablova, s 
malim materijalnim štetama.
Istodobno, u posljednjih pet godina sanitetskim vozilom iz 3. 
MAJA u bolnicu je zbog zdravstvenih poteškoća prevezeno 609 
osoba. 

Svjesni da samo sustavnim osposobljavanjem vatrogasne po-
strojbe mogu povećati njezinu učinkovitost, u 3. MAJU redo-
vito provode vježbe, sukladno Planu i programu vježbi.
- Prema tom Planu, vježbe provodimo na svim našim objekti-
ma, a glavne vježbe organiziramo u suradnji s JVP-om Rijeka 
s kojim imamo izvrsnu suradnju. To su vježbe gašenja požara, 
spašavanja i evakuacije iz brodskih strojarnica, najmanje jed-
nom na godinu. Također, u dogovoru s Vatrogasnom zajed-
nicom PGŽ-a, dio naših vatrogasaca već je započeo obuku u 
flashover simulatoru u Šapjanama, a uskoro će to učiniti i ostali 
pripadnici postrojbe. Ovakvo sustavno ulaganje u osposoblje-
nost, pridonijelo je i činjenici da u posljednjih pet godina ni-
smo imali težih ozljeđivanja naših ljudi, navodi Lukić.

Planovi za budućnost
Vatrogasni sustav u 3. MAJU i dalje će se razvijati, sukladno 
potrebama poslovanja i pozitivnim zakonskim propisima. 
Nova zapošljavanja zasad nisu u planu, ali se radi na obnovi 
opreme i voznoga parka. Pored već najavljene nabave novoga 
navalnoga vozila, kažimo da je  nedavno nabavljeno 25 novih, 
kvalitetnih intervencijskih odijela i druga zaštitna oprema. 
Ohrabruje i podatak da u brodogradilištu imaju dobro razvije-
nu hidrantsku mrežu, kao i radionicu za servis 900 vatrogasnih 
aparata, s koliko ih brodogradilište trenutačno raspolaže.  
- Usavršavanje vatrogasnoga kadra ostaje naš trajni primarni 
cilj. Naša postrojba članica je Gradske vatrogasne zajednice 
Grada Rijeke u čijem radu aktivno sudjelujemo i pridonosimo 
rješavanju aktualnih problema. Izvrsno surađujemo s vodećim 
ljudima riječkoga vatrogastva - Slavkom Gaušem, Mladenom 
Šćulcom, Hinkom Manceom, Tomislavom Milošem, ali i dru-
gima. Sve su to izvrsni ljudi i profesionalci, poznajemo se go-
dinama i nema nikakvih problema u našoj komunikaciji i su-
radnji. U tim okolnostima, možemo reći da je vatrogasni ustroj 
3. MAJA dorastao izazovima, bez obzira na zahtjevnost i spe-
cifičnosti koje pred nas može postaviti gospodarska djelatnost 
kojom se naša tvrtka bavi, zaključuje Anto Lukić, zapovjednik 
vatrogasne postrojbe tvrtke 3. MAJ Brodogradilište d.d.

      
 

Vježba izvlačenja ozlijeđene osobe iz strojarniceNajveća katastrofa: požar 
broda Ragna Gorthon

Intervencije u opadanju

Požari u posljednjih 10 godina: statistika pozitivna

Zapovjednik Anto Lukić  
i njegov zamjenik Zlatko Laušin

Pripadnici 3. smjene s voditeljem Željkom Fičkom

Tragedije koja se nije trebala dogoditi 
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Povijest zaštite od požara u remon-
tnom Brodogradilištu „Viktor 
Lenac“d.d. stara je koliko i samo 

brodogradilište. Oduvijek je brodogradi-
lište imalo barem nekoliko profesionalnih 
vatrogasaca, a 1953. godine  pod okriljem 
„Lenca“ osnovan je i industrijski DVD 
koji je u svojim „najboljim“ danima imao 
više od  100 članova, uglavnom radnika 
„Lenca“. Društvo je imalo svoju profesio-
nalnu jezgru, a radilo se uglavnom u jed-
noj smjeni. S porastom opsega poslova i 
razvojem brodogradilišta, razvijala se i 
vatrogasna djelatnost. DVD se nakon Do-
movinskoga rata rasformirao, a ojačana je 
profesionalna vatrogasna postrojba.

U vatrogasnoj postrojbi 
danas djeluje 27 opera-
tivnih vatrogasaca, koliko 
ih minimalno „Lenac“ 
i mora imati, s obzirom 
na klasifikaciju (1.E kate-
gorija). Kako navodi Ivo 
Zoranović, zapovjednik 
postrojbe, svi su vatrogas-
ci stručno osposobljeni, 
prošli su i edukaciju za 
pružanje prve pomoći, 
propisno su opremljeni 
te imaju uredne liječničke 
preglede. Pored operati-
vaca, u „Lencu“ rade i tri 
stručnjaka za preventi-

vu – inženjeri zaštite od požara i zaštite na radu, s položenim 
stručnim ispitima. Rad je organiziran u smjenama (12-24-12-
48), što se, ističe Zoranović, pokazalo kao najbolji režim rada 
koji odgovara ljudima, a i organizacijski je najsvrsishodniji.

- Osobna oprema vatrogasaca je dobra, sve je usklađeno s nor-
mativima. Što se vatrogasne opreme tiče, imamo je dovoljno, 
čak i više od propisanih standarda. Od vatrogasnih vozila po-
sjedujemo jedno vozilo za gašenje vodom i pjenom i jedno do-
stavno vozilo. Zasad kategorizacijom propisani broj vozila di-
jelom kompenziramo dobro razvijenom hidrantskom mrežom 
pitke, tehnološke i morske vode. Naš najveći dok – Dok 11 ima 
čak pet pumpi, dok ostala dva doka imaju po dvije pume, tako 
da opskrba vodom nije upitna. Imamo i 15-metarsko plovilo 
koje također ima jednu vatrogasnu pumpu s bacačem vode i po 
potrebi može djelovati s mora, navodi Zoranović.

U remontnim brodogradilištima – 
veći sigurnosni izazovi
- Remontna brodogradilišta razlikuju se od drugih brodogra-
dilišta po tome što u remont dolaze brodovi koji  uglavnom 
imaju mnogo gorivog materijala (za razliku od novogradnje 
gdje tek u završnoj fazi na brod dolazi gorivo). U „Lencu“, kao 
i u svim drugim remontnim brodogradilištima, cijelo vrijeme 
trajanja tehnološkog procesa treba posebnu pozornost posve-
titi velikoj količini gorivih tvari koje se nalaze na brodovima i 
predstavljaju latentnu opasnost, osobito ako se izvode neki veći 

Brodogradilište „Viktor Lenac“d.d. – Kostrena

U posljednjih pet godina veliki 
pomaci u vatrogasnoj službi

Remontno Brodogradilište „Viktor Lenac“ među vodećima na Mediteranu

„Viktor Lenac“  
- gotovo 120 godina tradicije
Priča o remontnom brodogradilištu počela je 1896. godine 
u luci Rijeka, kada je brodogradilište pod imenom „Lazarus“ 
gradilo i popravljalo austrougarske i talijanske trgovačke i 
ribarske brodove. Godine 1948. brodogradilište je dobilo 
ime „Viktor Lenac“, u čast narodnog heroja iz Drugoga svjet-
skog rata, inače radnika brodogradilišta.Do preseljenja na 
sadašnju lokaciju u Martinšćici došlo je 60-ih godina proš-
loga stoljeća. „Lenac“ danas raspolaže s tri doka različite 
veličine, a onaj najveći – Dok 11 može udokovati brodove 
Aframax i Suezmax veličine. Dok 11 u funkciji je od 2009. go-
dine, čime su znatno povećani remontni kapaciteti brodo-
gradilišta, omogućena njegova bolja tržišna konkurentnost 
i pozicioniranje kao jednog od vodećih brodogradilišta za 
remont i preinake na Mediteranu. Danas „Lenac“ zapošljava 
500-tinjak radnika i još najmanje toliko kooperanata, ovisno 
o trenutačnom opsegu posla. 

zahvati, poput preinaka brodova i sl., pojašnjava Zoranović te 
dodaje da se upravo zbog toga kompletna aktivnost vatrogasne 
postrojbe usmjerava na same brodove. -  Već 30-ak godina u 
„Lencu“ imamo razrađen sustav dozvola za tzv. tople radove 
(rezanje tehničkim plinovima, zavarivanje, brušenje, grijanje, 
lijepljenje i sl). Za sve to izdajemo dozvole bez kojih navedeni 
radovi ne mogu ni početi. Sve to nadgledaju naši vatrogasci i 
inženjeri. Primjerice, baš danas imamo 25 vatrogasaca raspo-
ređenih na četiri broda na kojima se trenutačno radi, a najviše 
ih je na američkom ratnom brodu koji je kod nas na remontu 
već tri mjeseca. Američki ratni brod je vrlo specifičan, s vrlo 
visokim sigurnosnim zahtjevima. S obzirom na povećane po-
trebe za vatrogascima, angažirali smo dodatne vatrogasce i 
tzv. motritelje, njih ukupno 15-ak. Bitno je da uvijek imamo 
dovoljan broj ljudi koji će „pokrivati“ taj segment zaštite od 
požara. Drugim riječima, sustav preventive mora biti takav da 
u svakom trenutku znamo gdje se rade poslovi koji bi s aspekta 
sigurnosti i zaštite od požara mogli biti opasni. Propisujemo 
mjere koje se moraju provesti da bi takav rad bio siguran, kaže 
Zoranović.

Vatrogasne vježbe  
– dio preventivnih aktivnosti

U pet godina 64 požara  
– štete minimalne
U posljednjih pet godina u „Lencu“ su zabilježena 64 požara, 
što je u prosjeku jedan požar na mjesec. Veseli podatak da su 
to sve redom bili mali, početni požari drvene građe, smeća, ot-
padnih kanti boja i lakova, raznih kablova i slično. Svi su ti po-
žari ugašeni već u početnoj fazi pa je, primjerice, ukupna šteta 
izazvana požarima prošle godine iznosila  svega 4.300 kuna, 
2013. godine šteta je iznosila još i manje – samo 1.100 kuna, a 
2012. taj je iznos bio 15.800 kuna. Američki ratni brod u „Lencu“  

– Amerikanci pohvalili vatrogasnu službu

Vježba na brodu – detalj

Neizostavan dio preventivnih aktivnosti su i vatrogasne vježbe. 
- Najčešće su to vježbe povezane s intervencijama na brodovi-
ma, a održavamo ih sa svakom smjenom najmanje jednom na 
mjesec.  Jednom na godinu organiziramo i veliku vatrogasnu 
vježba u kojoj sudjeluju i pripadnici JVP-a Rijeka, policija te 
druge žurne službe. Pored toga, i naši brodari često zahtijevaju 
održavanje vježbi pa smo tako, primjerice, na američkom rat-
nom brodu dosad održali dvije vježbe u tri mjeseca i čak su nas 
pohvalili kao uigranu ekipu, navodi Zoranović.

Od većih intervencija u povijesti Brodogradilišta „Viktor 
Lenac“ valja izdvojiti požar na bugarskom brodu „Rotalia“, 
1980. godine. Radilo se o ribarskome brodu na kojem je  
požar izazvala posada prilikom proslave Nove godine. Ga-
šenje požara trajalo je od pet sati ujutro do kasno navečer, 
sudjelovali su i pripadnici riječkih profesionalaca te remor-
keri. Šteta je bila velika, ali ozlijeđenih nije bilo.

Vatrogasna služba dorasla izazovima
- U posljednjih pet godina učinilo se uistinu mnogo za razvoj 
vatrogasne djelatnosti. Prvo, prije pet godina imali smo manje 
od 20 ljudi, a sad imamo 27 operativnih vatrogasaca. Drugo, 
kompletirali smo opremu, osobito onu krupnu. Primjerice, 
sada imamo čak tri požarna modula sa po dvije vatrogasne 
pumpe, svaki kapaciteta 4000 l/minuti pod pritiskom od 10 
bara, više od 40 aparata s rezervnim bocama za zaštitu organa 
za disanje, razvijen unutrašnji sustav radio veze i sl . Sredstava 
za gašenje također sada imamo mnogo više. Mnogo smo na-
predovali, dobro se razvijamo, sve je i normativno riješeno, u 
smislu potrebnih procjena, planova, pravilnika i slično. I strani 
brodari koji dolaze u naše brodogradilište od nas traže takvu 
razinu opremljenosti, provode audite, snimanju stanje u svim 
segmentima, a posebno stanju sigurnosti. To nas tjera da se 
kontinuirano usavršavamo i idemo naprijed. Zbog toga smo 
konkurentni i na svjetskom tržištu i u toj svjetskoj konkurenciji 
dobivamo poslove. To nas veseli, ali ujedno i obvezuje da tako 
nastavimo i dalje, poručuje Ivo Zoranović, zapovjednik vatro-
gasne postrojbe Brodogradilišta „Viktor Lenac“.

         

Požar na brodu „Rotalia“ 

Zabava izmakla kontroli, nasreću, bez ljudskih žrtava

Dražen Bevanda, voditelj organi-
zacijske jedinice Sigurnost i zaštita 
okoliša i Ivo Zoranović, zapovjed-
nik vatrogasne postrojbe
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Zračna luka Rijeka za civilni je promet otvorena 1970. go-
dine. Tada su počele djelovati i sve aerodromske službe, 
pa tako i ona spasilačko-vatrogasna. Tijekom godina ta 

je služba doživjela razne transformacije, a danas vatrogasna 
postrojba ima 12 vatrogasaca, uključujući dva voditelja smje-
ne i zapovjednika postrojbe. Opremljeni su zapovjednim vo-
zilom i s tri vatrogasna kamiona, među kojima je i specijalno 
vatrogasno vozilo za zračne luke Simba sa spremnikom vode 
od 12500 litara, spremnikom pjenila od 1500 litara, protokom 
pumpe od 6000 litara u minuti, krovnim monitorom kapaciteta 
5600 litara u minuti i prednjim monitorom od 1000 litara u mi-
nuti. Vozilo je teško 45 tona pa dobro podnosi nalete poznate 
krčke bure. Od ostale opreme spomenimo hidraulične uređaje 
za spašavanje te ventilatore za odimljavanje i hlađenje. Svi va-
trogasci imaju propisanu radnu i interventnu odjeću te zaštitnu 
opremu.

Ustroj vatrogasne službe prilagođen 
redu letenja
Vatrogasna služba u ZL Rijeka pri-
lagođena je redu letenja i kategori-
jama zrakoplova koji slijeću u nju. 
Zapovjednik postrojbe, Hrvoje Ke-
glević, pojašnjava da je to normal-
no, s obzirom na specifičnosti ZL 
Rijeka i različit intenzitet prometa, 
ovisno o kojem je godišnjem raz-
doblju riječ. – Naš rad u potpunosti 
je prilagođen intenzitetu prometa u 
zračnoj luci. Iako je ZL Rijeka otvo-
rena tijekom cijele godine, udarno 
razdoblje, kada je promet najinten-
zivniji, za nas je od početka travnja do kraja listopada, a najveća 
je gužva tijekom ljetnih mjeseci kada znamo imati i desetak 
dolazaka/odlazaka na dan. Pored broja letova, broj vatrogasaca 

Najčešće intervencije

Zračna luka Rijeka

  Spasilačko-vatrogasna služba 
spremna za sve izazove

Zračna luka Rijeka danas ima dobro 
organiziranu spasilačko-vatrogasnu 
službu koja može odgovoriti svim 
izazovima vatrogasne struke i zahtje-
vima proizašlim iz specifičnosti koje 
ima svaka zračna luka. U 45 godina 
rada Zračne luke Rijeka dogodilo se 
nekoliko većih incidenata, a najveća 
tragedija zbila se 23. svibnja 1971. 
godine kada je pri padu zrakoplova 
poginulo 73 ljudi. Zračna luka Rijeka: s porastom prometa, „raste“ i vatrogasna služba

koji će biti u smjeni ovisi i o kategoriji, tj. veličini zrakoplova. 
Primjerice, ovoga ljeta iz Izraela će nam dolaziti veliki zrako-
plovi 8. kategorije i tada ćemo u smjeni imati devet vatrogasaca. 
Važno je da smo kadrovski i tehnički osposobljeni za vatroza-
štitu devet od postojećih 10 kategorija, s tim da zrakoplovi 10. 
kategorije zasad niti ne slijeću u našu zračnu luku, pojašnjava 
Keglević te dodaje: - Imamo i dostatan broj pomoćnog vatro-
gasnog osoblja. To su zaposlenici ZL Rijeka koji, ukaže li se 
potreba, mogu „uskočiti“ i pomoći našim profesionalnim va-
trogascima, u slučaju nekog većeg incidenta. Ti ljudi imaju za 
to zakonom propisane licencije koje se obnavljaju svake dvije-
tri godine, što uključuje i liječničke preglede, navodi Keglević.

Pripreme za rekordnu sezonu

Najčešće intervencije koje obavlja spasilačko-vatrogasna služba 
u ZL Rijeka odnose se na otklanjanje posljedica manjih izlije-
vanja ulja ili goriva iz zrakoplova dok su parkirani na platfor-
mi. – Manje mrlje ispiremo, a ako je riječ o većim mrljama, 
najprije ih posipamo pijeskom pa zatim ispiremo. Isto tako, ako 
dođe do pregrijavanja motora zrakoplova, pristupamo njego-
vom hlađenju. Ponekad nam problem stvaraju i divlje životinje, 
npr. lisice koje se znaju zaplesti u zaštitnu mrežu postavljenu 
oko zračne luke pa i to rješavamo. Ponekad pak moramo tjera-
ti ptice s uzletno/sletne staze, za što koristimo poseban pištolj 
koji stvara veliku buku. No, najveći dio našeg posla, nasreću, 
je prevencija, a u tom smislu za nas je potencijalno najopasni-
ja situacija, pored slijetanja i uzlijetanja zrakoplova – kada su 
opterećenja motora i stajnoga trapa najveća, situacija kada se 
zrakoplov puni gorivom, a u njemu se nalaze putnici u tranzi-
tu. Tada smo u najvišem stupnju pripravnosti, navodi Keglević, 
a upozorava i na mnoge nepredvidive situacije – poput nena-
javljenih zahtjeva za slijetanjima, uglavnom malih zrakoplova, 
zbog kvarova na motoru, nedostatka goriva i sl.

Što se dosadašnjih nezgoda tiče, valja izdvojiti incident sa češ-
kom „cessnom 172“ iz 2012. godine. Radilo se o tzv. „lisičaru“, 
tj. zrakoplovu koji rasipava cjepivo protiv bjesnoće, a koji je iz 
Češke došao na Krk te je zbog kvara motora prisilno sletio u 
neposrednoj blizini Zračne luke, u uvali Voz. Unatoč nepristu-
pačnom terenu, pilot i putnik su prošli bez težih ozljeda. Kegle-
vić navodi i slučaj iz 2006. godine kada je pri polijetanju jednog 
zrakoplova došlo do zapaljenja motora što je pak izazvalo po-
žar trave uz pistu. Iako su vatrogasci promptno reagirali, zra-
koplov se zbog dima više nije mogao vratiti na Krk, već je sletio 
u Zračnoj luci Pula.  

Izvrsna suradnja s profesionalnim 
postrojbama iz okruženja

je i nabava novih interventnih odijela za vatrogasce. Nadalje, 
naš je cilj također da u dogledno vrijeme svi naši vatrogasci 
imaju položenu C kategoriju, kako bi mogli upravljati našim 
vatrogasnim vozilima, a do kraja sezone to će moći devet od 12 
pripadnika vatrogasne postrojbe, naglašava Keglević.

Nakon mnogih loših poslovnih godina i gubitaka, ZL Rijeka 
u posljednjih nekoliko godina bilježi pozitivne poslovne po-
make. Napori Uprave napokon daju rezultate, a ove se godine 
očekuje i rekordna sezona, s rekordnim brojem zrakoplova i 
putnika. Za taj pojačan promet priprema se i spasilačko-vatro-
gasna služba. Neki pomaci već su učinjeni pa je tako broj vatro-
gasaca od prošlogodišnjih osam povećan na 12. - U tijeku je i 
nabava još jednog kamiona, tzv. teškog vatrogasnog vozila koje 
će pridonijeti poboljšanju rada vatrogasne službe, a u postupku 

1971. – stravična nesreća sa 
73 poginulih

Za manje od 10 minuta požar je 
„progutao“ zrakoplov

Nedjelja, 23. svib-
nja 1971. godine 
u povijesti ZL Ri-
jeka zauvijek će 
ostati upisana  
kao najtragičniji 
dan. Tog se dana 
prilikom slijetanja 
zapalio zrakoplov 
Tupoljev 134. Od 
78 putnika i članova posade, poginulo je njih 73. Podsjetimo, 
zrakoplov se pri slijetanju prelomio, došlo je do otpadanja de-
snoga krila i prevrtanja trupa zrakoplova. Za manje od deset 
minuta zrakoplov je u potpunosti zahvatio požar, a vatroga-
sne su snage bile nemoćne jer mu se nisu mogle približiti. Po 
smrtnim posljedicama, to je druga najveća zrakoplovna kata-
strofa u hrvatskome zračnom prostoru, nakon one nedaleko 
od Zagreba iz 1976. godine, kada je u sudaru zrakoplova na 
10.000 metara visine poginulo 176 osoba.

Vatrogasna postrojba ZL Rijeka izvrsno surađuje s vatroga-
snim postrojbama iz okruženja. To se ponajprije odnosi na 
javne vatrogasne postrojbe gradova Krka, Rijeke i Crikvenice, 
s kojima imaju potpisan i sporazum o suradnji. Nadalje, va-
trogasna postrojba ZL Rijeka članica je Područne vatrogasne 
zajednice otoka Krka, a u suradnji s javnim postrojbama svake 
dvije godine organizira veliku zajedničku vatrogasnu vježbu u 
zračnoj luci. – Pored toga, u krugu ZL Rijeka imamo i maketu 
za vježbu, napravljenu od pravog zrakoplova, koja nam također 
koristi za usavršavanje i mislim da smo po tome jedinstveni u 
Hrvatskoj. Za njezinu su izradu posebno zaslužni naši djelatni-
ci Dejan Jurković, Igor Babaić i Milenko Pokrajac. Uza sve to, 
prošle godine nastupili smo i na natjecanju „fire combat“ u Ri-
jeci, kao prva i zasad jedina vatrogasna ekipa iz gospodarstva. 
Sve to činimo kako bismo mogli što spremnije odgovoriti na 
mnoge izazove koje pred nas svakodnevno postavlja naša služ-
ba. Zadovoljan sam što nam to zasad polazi za rukom. Nadam 
se da će razvoj naše zračne luke pratiti i razvoj i unapređenje 
vatrogasne službe, kako bismo spremno odgovarali svim iza-
zovima,  zaključio je u optimističnom tonu Hrvoje Keglević, 
zapovjednik spasilačko-vatrogasne službe ZL Rijeka.

 
      

Hrvoje Keglević, 
zapovjednik vatrogasne 
postrojbe

Broj vatrogasaca u smjeni usklađen s redom letenja

Pad „cessne“ prošao bez ljudskih žrtava

Detalj zajedničke vježbe iz 2010.

Za usavršavanje se koristi i jedinstvena maketa zrakoplova
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Nakon umirovljenja dugogodišnjega županijskoga vatro-
gasnog zapovjednika u Primorsko-goranskoj županiji, 
Slavka Gauša, tu je zahtjevnu dužnost sredinom 2013. 

godine preuzeo Mladen Šćulac, dotadašnji zapovjednik JVP-a 
u Opatiji, druge najveće javne vatrogasne postrojbe u PGŽ-u. 
Nakon dvije godine mandata, Šćulac govori o situaciji u vatro-
gastvu svoje županije, o postignutim uspjesima, ali i poslovima 
koje tek treba odraditi.

Vatrogasna zajednica PGŽ – među 
vodećima u Hrvatskoj
- Naša vatrogasna zajednica poznata je po tome što iznimno 
mnogo pozornosti posvećuje svojim kadrovima, tj. njihovoj 
edukaciji, usavršavanju, obuci. Godinama kontinuirano radi-
mo na tome, šaljemo naše ljude i na inozemna usavršavanja, 
tečajeve, seminare, skupove… No, odgoj vatrogasaca zapravo 
počinjemo već od malih nogu, kroz vatrogasnu mladež. To je 
vrijeme kada djeca upijaju prva znanja o vatrogastvu, o huma-
nosti tog poziva, o zaštiti od požara. Iz tih „struktura“ stasaju 
naši budući vatrogasci. I ja sam prošao taj put, kaže Šćulac.

Mladen Šćulac, vatrogasni zapovjednik PGŽ-a:

Šapjane su naš prioritet i najveći strateški projekt
Mladen Šćulac još od dječačkih dana „živi vatrogastvo“, a 
profesionalno se njime bavi gotovo 35 godina. Posljednje 
dvije godine županijski je vatrogasni zapovjednik u Pri-
morsko-goranskoj županiji gdje na sve veće izazove vatro-
gasne struke odgovaraju ulaganjem u edukaciju i usavrša-
vanje vatrogasnih kadrova. U tom smislu obučni centar u 
Šapjanama Zajednici je prioritet i najveći strateški projekt. 

dine. - To posebno pamtim jer smo doslovno u posljednji čas 
iz podruma izvukli bocu propan-butana i acetilensku bocu i 
tako spriječili eksploziju. Mislim da se doista radilo o sekunda-
ma, ali uspjeli smo rashladiti bocu i spriječiti veću katastrofu… 
Pamtim i požar stambene zgrade u Barčićevoj ulici u Rijeci, 
prije 20-ak godina. Požar je zbog neispravnih elektro instalacija 
izbio u jednom stanu, vrlo brzo proširio se na gornje katove i 
krovište, koje se potom urušilo. U gašenju su sudjelovale sve 
snage JVP-a Rijeke, a zvali smo i ispomoć. Nasreću, nitko nije 
stradao. Nadalje, U Rijeci smo imali i nekoliko većih požara 
brodova, a izdvojio bih jedan iz 1999. godine kada je u požaru 
nadgrađa na jednom ruskom brodu stradalo pet članova po-
sade koje je požar, nažalost, zatekao na spavanju, prisjeća se 
Šćulac te navodi kako takve intervencije vatrogasce ne mogu 
ostaviti ravnodušnima. A na pitanje koji je „lijek“ za takve iza-
zove, kaže: - Najbolji lijek je obuka vatrogasaca kroz koju se oni 
pripremaju za takve situacije. Pored toga, svatko od nas ima 
i neki svoj „ispušni ventil“. Ja osobno rado zaigram košarku, 
obožavam i planinarenje i to me najbolje opušta i vraća u nor-
malu.

Požarna sezona – dodatni izazov za 
vatrogasnu struku
Požarne sezone poseban su izazov, osobito u priobalju. Što 
se Primorsko-goranske županije tiče, kakva će sezona biti za 
vatrogasce, ponajviše ovisi o vremenskim prilikama. Tako je 
prošlogodišnja sezona bila iznimno bogata padalinama. Po-
žara je zbog toga bilo mnogo manje, ali su se pojavili drugi 
problemi. - Imali smo dosta bujica, poplavljivanja stambenih 
i poslovnih prostora, osobito u Crikvenici i Novom gdje je, pri-
mjerice, u jednom danu bilo više od  30 intervencija što je za to 
područje jako velik broj. S druge pak strane 2012. godina bila 
je druga krajnost – obilježila ju je velika suša pa smo također 
imali mnogo intervencija, bilo je mnogo požara otvorenog pro-

- Kao mali dječak s obitelji sam živio u Opatiji, a susjed mi je 
bio Slavko Suzić koji je, kao što je poznato, i sam bio iz vatro-
gasne obitelji  jer je i njegov otac bio vatrogasac, a kasnije je to 
postao i Slavko. Slavkov otac zaslužan je da sam i ja, još kao 
dječak, ušao u vatrogastvo, točnije u DVD Opatija. Tamo sam 
bio do svoje 14. godine, kada su me zbog moje visine „odvukli“ 
u Košarkaški klub Kvarner gdje sam igrao do 19. godine. Potom 
sam otišao na služenje vojnoga roka. Baš u vrijeme kada sam 
se vratio, u riječkoj profesionalnoj vatrogasnoj jedinici bio je 
raspisan natječaj za vatrogasca. Dao sam molbu i u veljači 1981. 

Županijski USAR tim 
Vatrogasna zajednica PGŽ-a ima svoj USAR (Urban search 
and rescue) tim, tj. tim  za urbana traganja i spašavanja, sa-
stavljen od 30-ak pripadnika JVP-a Rijeke i  Opatije te DVD-a 
Opatija. U timu su i potražni psi. Dokaz je to koliko se ulaže 
u napredak struke kao bi ona mogla odgovoriti sve većim 
zahtjevima današnjice. Ipak, iako se obuka tima provodi 
kontinuirano, procjena je da će tek za pet godina tim biti u 
potpunosti spreman, tj. usklađen s USAR-ovim normama i 
standardima.

M. Šćulac: Znanje je preduvjet napretka

Prvi vatrogasni „koraci“ u DVD-u Opatija

stora. No, imamo sezonske vatrogasce koji su nam u takvim ek-
stremnim situacijama  od iznimne pomoći. Što se ovogodišnje 
sezone tiče, prognostičari kažu da će srpanj i kolovoz biti nat-
prosječno topli, a to znači da valja biti na oprezu, kaže Šćulac.

Šapjane – preduvjet razvoja i napretka 
struke

Ivan i Jelena Šćulac također su članovi DVD-a Opatija, a od 
kolovoza prošle godine Ivan je i zaposlenik JVP-a Rijeka. Ta-
kođer je zamjenik zapovjednika DVD-a Opatija. Dakle, tipična 
vatrogasna priča u kojoj djeca slijede primjer roditelja i na-
stavljaju obiteljsku vatrogasnu tradiciju. Ono po čemu ova 
priča odskače, i to u pozitivnom smislu, jest činjenica da su 
Ivan i Jelena otišli i korak dalje. Oni su, naime, školovani vo-
diči potražnih pasa, labradora Elma i belgijske ovčarke Ruby i 
dio su spasilačkoga tima DVD-a Opatija, uz još šestero pasa i 
njihovih vodiča. 

U PGŽ-u djeluje šest javnih vatrogasnih postrojbi i 59 DVD-
ova. Što se javnih postrojbi tiče, uglavnom su smještene u pro-
storima koji imaju mnoge manjkavosti, a posebno se to odnosi 
na Opatiju, Mali Lošinj i Crikvenicu, iako se ni JVP Rijeka, kao 
najjača županijska postrojba, ne može podičiti idealnim uvje-
tima, osobito što se prostora za vježbe tiče. – Dijelimo sudbinu 
drugih hrvatskih sredina, ali od postojećih kapaciteta nastoji-
mo izvući maksimum kaže Šćulac te u tom kontekstu navodi 
da je obučni centar u Šapjanama idealno rješenje. – Šapjane su 
preduvjet našeg razvoja. To je naš strateški projekt na kojem 
radimo već nekoliko godina. Dosad smo tamo uredili poligon 
za ruševine, flashover simulator, uređen je i jedan bungalov za 
predavanje. Spomenimo još jedan bungalov za rad s izolacij-
skim aparatima  te praonicu za vatrogasna odijela. Sljedeći ko-
rak bit će rekonstrukcija glavne zgrade za što očekujemo i EU-
financiranje. Tu bismo uredili još nekoliko učionica, centralu 
za preuzimanje poziva, stožernu soba te prehrambeni centar. 
U planu je i uređenje smještajnih kapaciteta sa 70-ak ležajeva, 
kao i uređenje skladišnoga prostora koji bi bio namijenjen svim 
žurnim službama. Smisao je da Šapjane postanu regionalni 
centar za obuku svih službi kojima je taj tip poligona potreban, 
navodi Šćulac.

Vatrogastvo – poziv, ali i način života
Na pitanje zašto je odabrao vatrogasnu struku, Šćulac odgovara 
kao što bi odgovorila većina vatrogasaca: - To je poseban poziv. 
Kada dođeš na intervenciju i pomogneš nepoznatom čovjeku 
to je osjećaj koji ne može kompenzirati nikakva materijalna na-
doknada. To čovjek čini zbog humanosti, kaže Šćulac. A što se 
tiče ciljeva koje želi ostvariti kao županijski zapovjednik, kaže: 
- Moj mandat traje do 2017. godine. Do kraja mandata svakako 
mi je želja i najveći cilj nastaviti s izgradnjom Šapjana. Kada 
bismo svake godine uredili jedan objekt ili izgradili jedno vjež-
bovno polje, to bi bio uspjeh. Želim da Šapjane postanu izvr-
stan regionalni obučni centar, da ga redovito koriste sve žurne 
službe iz okruženja. Ako u tome uspijemo, to će biti izvrsna 
stvar, zaključio je Šćulac.
       
   

Šapjane: poligon za spašavanje iz ruševina

Ivan i Jelena krenuli očevim stopama

godine primljen sam u službu i tada je zapravo počelo moje 
profesionalno bavljenje vatrogastvom koje, eto, traje gotovo 35 
godina, pojašnjava Šćulac te dodaje: - Član JVP-a Rijeke bio 
sam do 2002. godine i tu sam prošao onaj klasičan put od vatro-
gasca, preko voditelja grupe do voditelja smjene, 2002. godine 
postao sam vršitelj dužnosti zapovjednika JVP-a Opatija, a već 
sljedeće godine, nakon diplome, imenovan sam zapovjedni-
kom. Na toj sam funkciji proveo 12 godina, do 2013. godine 
kada sam imenovan županijskim vatrogasnim zapovjednikom, 
navodi Šćulac.

Opasnost i stres – dio vatrogasnog posla
Prisjećajući se nekih zahtjevnijih intervencija, Šćulac navodi 
da svaka intervencija nosi određenu dozu opasnosti i stresa te 
da na to mora biti spreman svaki vatrogasac. Ipak, posebno je 
izdvojio gašenje požara hotela u Lovranskoj Dragi, 2006. go-

Natjecateljska ekipa DVD-a Opatija 1972. 
(Mladen Šćulac stoji 7. slijeva)

Ivan i Ruby – zajedno 
u igri i spašavanju

Jelena i Elmo – 
nerazdvojan par
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Opatijska Javna vatrogasna postrojba proizašla je iz 
jednog od najstarijih DVD-ova u Hrvatskoj – DVD-
a Opatija, koji djeluje od 1886. godine, tj. 129 godina. 

Nakon Drugog svjetskog rata u Opatiji je osnovana profesio-
nalna postrojba koja je s radom započela 9. svibnja 1945. godi-
ne. Od tada do danas, JVP Opatija izrastao je u respektabilnu 
profesionalnu postrojbu, drugu po snazi u Primorsko-goran-
skoj županiji, nakon one riječke.

Svečanom sjednicom proslavljen vrijedan 
jubilej

 - Čast mi je biti grado-
načelnikom Opatije u 
trenutku kada naš grad 
obilježava 170. obljetnicu 
organiziranoga turizma, 
129 godina vatrogastva, 
više od 100 godina hitne 
medicinske pomoći i 70. 
obljetnicu Javne vatroga-
sne postrojbe. Ponosimo 
se vama jer smo svjesni ko-
liko nam značite. Vi ste naš 
ponos i opatijski brend. 
Grad Opatija to cijeni, što 
dokazujemo i  kontinuiranim ulaganjima u vatrogasnu 
opremu i vozila. Posebno mi je zadovoljstvo najaviti da 
smo napokon, uz potporu Županije, pokrenuli i projekt 
izgradnje vatrogasnoga doma, na koji čekate već de-
setljećima. Idejni projekt je gotov, a pronađena je i od-
govarajuća lokacija za gradnju – iznad vološćanskoga 
groblja. Čvrsto sam uvjeren da ćemo projekt uspješno 
realizirati, rekao je gradonačelnik Dujmić, čestitavši još 
jednom opatijskim vatrogascima njihov vrijedan jubilej. 

Čestitke slavljenicima 
uputio je i Slavko Gauš, 
izaslanik Hrvatske va-
trogasne zajednice, 
donedavno i dugogo-
dišnji županijski vatro-
gasni zapovjednik, koji 
je pohvalio inicijativu 
jedinica lokalnih sa-
mouprava Liburnije 
da opatijski vatrogas-
ci napokon dobiju 
primjeren vatrogasni 
dom. – Riječka i opatij-
ska postrojba oduvijek 
su nositelji vatrozaštite ovoga kraja i ključan čimbenik 
sustava zaštite i spašavanja. Veseli me izvrsna suradnja 
riječkih i opatijskih vatrogasnih snaga, kao i potpora 
koju naša struka dobiva od lokalnih samouprava. Po-
nosan sam i na sinergiju profesionalnih i dobrovoljnih 
vatrogasaca po čemu je naša županija dobro poznata. 
U taj smo „suživot“ godinama ulagali mnogo truda i 
rezultati su danas jasno vidljivi. Pohvaljujem i izvrstan 
stručni kadar, na koji je Vatrogasna zajednica PGŽ-a oso-
bito ponosna, rekao je Gauš te još jednom napomenuo 
da vatrogasci Opatije i Liburnije zaslužuju novi vatroga-
sni dom, primjeren suvremenim izazovima vatrogasne 
struke.   

Nagrade i priznanja najzaslužnijima

Višednevno obilježavanje 70. rođendana, pripadnici JVP-a 
Opatije upotpunili su dvjema vatrogasnim vježbama, akcijom 
čišćenja podmorja, prezentacijom vatrogasne opreme i vozila 
te nogometnim turnirom, a nazočili su i na svečanoj svetoj misi 
u crkvi sv. Jakova, u povodu blagdana sv. Florijana, zaštitnika 
vatrogasaca. 

Atraktivna vježba izvlačenja automobila 
iz mora
Prema zamišljenom scenariju vježbe, automobil s dvoje put-
nika sletio je u opatijskoj luci u more. Brzom intervencijom 
vatrogasaca, vozač i suvozač su spašeni, a vozilo je izvučeno 
na rivu. Vatrogasci su najprije zbrinuli ozlijeđene putnike i 
gumenjakom ih dovezli do obale gdje ih je spremno dočekala 
ekipa Hitne pomoći. Potom se pristupilo izvlačenju automobila 
s morskoga dna. Ronioci su pomoću balona podigli vozilo s 
morskoga dna, približili ga obali te pomoću kamiona-dizalice 
podigli na rivu. Prvi put cijela je akcija snimana i podvodnim 
kamerama, što će se iskoristiti prilikom budućih edukativnih 
radionica. 

70. rođendan JVP-a Opatija

Najava izgradnje vatrogasnoga doma 
- najljepši rođendanski dar
Od 4. do 8. svibnja bogatim programom obilježena je 70. obljetnica Javne vatrogasne postrojbe Opatija, druge najstarije 
profesionalne postrojbe u Primorsko-goranskoj županiji, nakon JVP-a Grada Rijeke. Obilježavanje vrijedne obljetnice odr-
žano je pod pokroviteljstvom Grada Opatije te općina Matulji, Lovran i Mošćanička Draga. 

JVP Opatija djeluje na području od 310 km² i „pokriva“ po-
dručje Grada Opatije te općina Lovran, Matulji i Mošćenička 
Draga. Pod okriljem Područne vatrogasne zajednice Liburnije 
objedinjuje svoj rad s DVD-ima Opatija, Lovran, Učka, Kras-
Šapjane i Sisol. JVP Opatija na godinu ima oko 400 intervenci-
ja, a najčešće je riječ o gašenju požara, tehničkim intervencija-
ma u prometu te spašavanju ljudi. 

JVP Opatija – 
postrojba dostojna 
pohvala
Kako je na svečanoj sjednici, 
održanoj u Paviljonu Juraj Špo-
rer u središtu Opatije, istaknuo 
zapovjednik Gordan Filinić, 
JVP Opatija danas ima 38 za-
poslenih, a njezini su vatrogasci 
prepoznati kao vrhunski profe-
sionalci i ljudi velikoga srca ko-

Mnogobrojni uglednici uveličali svečanu sjednicu

jima su humanost i pomaganje drugima odavno postali životni 
kredo. – Javna vatrogasna postrojba Opatija aktivna je organi-
zacija koja veliku pozornost posvećuje i edukaciji svojih djelat-
nika koji često odlaze i na inozemna usavršavanja u Francu-
sku, Mađarsku, Italiju i druge europske zemlje. Prateći svjetske 
trendove, osposobili smo i timove za spašavanje iz ruševina, a 
prije skoro tri godine, prvi u Hrvatskoj, naše smo snage upot-
punili četveronožnim članovima, tj. potražnim psima koji su 
obučeni za spašavanje iz ruševina. Naša specifičnost su i naši 

Idejno rješenje novoga vatrogasnog doma

I. Dujmić najavio izgradnju 
vatrogasnog doma

S. Gauš: Čestitke opatijskim 
vatrogascima! 

Na svečanoj sjednici dodijeljene su nagrade i priznanja najista-
knutijim članovima postrojbe, osnivačima, suradnicima te svi-
ma onima koji su tijekom godina na bilo koji način pridonijeli 
boljitku JVP-a Opatija. Najviše priznanje – Zlatnu plamenicu 
dobio je Teodor Zeoli. Srebrne plamenice dobili su Alen Babić, 
Marino Brnčić, Tomislav Milih, Dalibor Rabar, Igor Ravnić, 
Božidar Staraj i Anton Šorić, dok je Srebrna medalja dodijelje-
na Petru Saničaninu. Zaslužnim pojedincima i organizacijama 
dodijeljene su Brončane plamenice, Brončane medalje te pla-
kete i priznanja  JVP-a Opatija , dok su vatrogasno odlikovanje 
za međunarodnu suradnju dobili pripadnici Gasilske brigade 
Koper.
Naposljetku napomenimo da je pri kraju svečane sjednice opa-
tijski gradonačelnik Ivo Dujmić opatijskim vatrogascima pre-
dao svečanu lentu. 

Proslava upotpunjena vatrogasnim 
vježbama i sportskim nadmetanjima

Nakon uspješno odrađenog spašavanja putnika i vozila, ronio-
ci su se posvetili ekološkim aktivnostima te su u akciji čišćenja 
podmorja opatijske luke izvukli oko pet kubnih metara smeća.

ronioci koji često sudjeluju u akcijama spašavanja na moru, na-
pomenuo je Filinić te pohvalio i izvrsnu suradnju koju opatijski 
vatrogasci ostvaruju s riječkom postrojbom, vatrogascima tali-
janskoga Belluna, potom kolegama iz Kopra, Ilirske Bistrice i 
Beča. – Ponosan sam na svoje kolege, odlične vatrogasce i ve-
like profesionalce koji žive i promišljaju svoj posao, nesebično 
pomažući drugima, kad god to treba, rekao je Filinić te se na 
izvrsnoj suradnji zahvalio i osnivačima – čelnicima liburnijskih 
lokalnih samouprava na čijem području djeluje JVP Opatija.

Gordan Filinić, zapovjednik 
JVP-a Opatija

Ivo Dujmić,  
gradonačelnik Opatije

Slavko Gauš, 
 predsjednik VZPGŽ-a

Priznanja – nagrada za predan rad

Nakon spašavanja putnika, i auto izvučen na rivu
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Kažimo i to da je ispred opatijske tržnice također upriličen i 
Dan otvorenih vrata, kada su građani mogli razgledati opremu 
i vozila koje opatijski vatrogasci koriste za gašenje požara, pri 
tehničkim i drugim vatrogasnim intervencijama.

Malonogometni turnir – Kopar najbolji
Ekipa Gasilske brigade Koper pobjednik je malonogometno-
ga turnira koji je u sklopu obilježavanja 70. obljetnice JVP-a 

Još jednu atraktivnu vježbu opatijski su vatrogasci održali 
na gradskoj tržnici gdje je inscenirana prometna nesreća pri 
čemu je u automobilu ostao priklješten vozač, a stradao je i 
jedan slučajni prolaznik koji je završio ispred prednjih kota-
ča automobila. Vatrogasci su najprije podigli vozilo kako bi 
spasili pješaka, a potom su iz oštećenog vozila izvukli une-
srećenog vozača, koristeći hidraulične škare. U spašavanje 
su uključeni i građani te zamjenik opatijskoga gradonačel-
nika, a svrha je bila pokazati im s kojim se sve izazovima su-
sreću vatrogasci  u svakodnevnom radu.  

Prometna nesreća na 
opatijskoj tržnici 

Opatija održan u opatijskoj sportskoj dvorani. Drugo mjesto 
zauzela je ekipa Grada Opatije, treći je bio JVP Rijeka, a četvrti 
slavljenik – JVP Opatija. Na turniru su još sudjelovale i ekipe 
iz Rovinja i Buzeta. Najbolji strijelac turnira bio je Huse Mašić, 
najbolji golman Fabio Fabijančić, obojica iz Gasilske brigade 
Koper, dok je za najboljeg igrača turnira proglašen Vito Mili-
vojević iz ekipe Grada Opatije.

Dana 8. veljače 2015. godine umro 
je Josip Jović, počasni doživotni 
zapovjednik i jedan od utemelji-

telja Dobrovoljnog vatrogasnog društva 
Kraljevica. 

Rođen 19. ožujka 1928. godine u Starigra-
du kod Zadra, završio je školu za autome-
haničara, a kasnije i za profesionalnoga 
vatrogasca. Nakon prvog zaposlenja u 
V.P. „Primorje“ na Brijunima, dolazi radi-
ti u Brodogradilište „Kraljevica“, a potom  
prelazi na mjesto profesionalnoga vozača 
u DVD-u Kraljevica, odakle početkom 
80-ih godina prošlog stoljeća odlazi u za-
služenu mirovinu.

Dugi niz godina obnašao je funkcije zamjenika zapovjedni-
ka i zamjenika predsjednika, a 2012. godine, u povodu 60. 
obljetnice Društva, zbog svojih velikih zasluga za kraljevičko 
vatrogastvo imenovan je počasnim doživotnim zapovjedni-
kom Društva, koje je i utemeljio.

JOSIP JOVIĆ (1928. – 2015.)
Čak ni bolest koja ga je pratila kroz umi-
rovljeničke dane nije ga sprječavala da go-
tovo svakodnevno navrati do vatrogasnoga 
doma, napravi kakav sitniji posao te popri-
ča sa svojim nasljednicima u Društvu, pre-
noseći im dio svog bogatog vatrogasnog i 
životnog iskustva.

Tijekom 62-godišnjeg rada u vatrogasnoj 
zajednici odlikovan je Odlikovanjem za 
posebne zasluge, Vatrogasnom zvijezdom 
1. reda, Zlatnom medaljom te Spomenicom 
za 60 godina rada u vatrogastvu, a stekao je 
i čin počasnoga vatrogasnog časnika. 

Obitelj, prijatelji i vatrogasci oprostili su se od Josipa Jovića 
uz sve vatrogasne počasti 10. veljače na mjesnom groblju u 
Triblju.

Članovi DVD-a Kraljevica 

In memoriam

Na 6. Memorijalnom kupu „Goran Trupina“ u Novoj Gradiški na-
stupilo je 35 ekipa. U kategoriji mladež M prvo mjesto osvojio je 
DVD Beravci, dok je DVD San Marino bio drugi. U konkurenci-

ji ženske mladeži, Novljanke su bile prve. Kod muške djece pobijedio je 
DVD Zakorenje, a kod ženske djece DVD Nova Gradiška. S jednim prvim 
i jednim drugim mjestom, DVD San Marino bio je najuspješnije društvo 
na Memorijalu. Velibor Topolovec

Županijsko natjecanje djece i mladeži

U lipnju je u Novom Vinodolskom 
održano županijsko vatrogasno 
natjecanje djece i mladeži na ko-

jemu se okupilo 40-ak ekipa.

U kategoriji mladež M slavio je DVD 
San Marino – Novi Vinodolski, drugi je 
bio DVD Sušak, a treći DVD Kraljevica. 
U kategoriji mladež Ž prvi je također bio 
DVD San Marino, drugi DVD Lokve, a 
treći DVD Sušak. Te će ekipe dogodine 
braniti „boje“ PGŽ-a na državnom na-
tjecanju.
U kategoriji djeca M pobijedio je DVD 
Brod Moravice, drugi je bio DVD Sušak 
1, a treći DVD Kraljevica. U kategoriji 

djeca Ž, pobijedio je  DVD-a Delnice, 
ispred DVD-a Kraljevica i DVD-a Škr-
ljevo.
Na svečanom proglašenju pobjednika svi 
su natjecatelji posebno pohvaljeni jer su, 
unatoč iznimno toplom vremenu, posti-

DVD Sušak drugi na 17. susretu mladeži Hrvatske i Slovenije

U organizaciji HVZ-a i Vatrogasne 
zajednice Varaždinske župani-
je, početkom lipnja u Novom 

Marofu održan je 17. susret vatrogasne 
mladeži Republike Hrvatske i Republike 
Slovenije. 

Sudjelovalo je 10 ekipa iz Slovenije i 21 
ekipa iz Hrvatske. Na natjecanje su  po-
zvane po jedna najbolja ekipa iz svake 
županijske vatrogasne zajednice te Gra-
da Zagreba, ekipe domaćina (DVD Novi 
Marof) i Varaždinske županije, kao i tri 
prvoplasirane ekipe s prošlogodišnjeg 
državnog natjecanja vatrogasne mladeži. 
Primorsko-goransku županiju predstav-

DVD San Marino najuspješniji u 
Novoj Gradiški

ljao je DVD Sušak (ekipa u kojoj su bili 
i dečki i cure) koji je u kategoriji muške 
mladeži osvojio 2. mjesto, iza slovenske 
ekipe PGD-a Pameče Troblje. Treći je bio 
DVD Kladare. U kategoriji ženske mla-

deži prvi je bio DVD Kaštel Gomilica, 
drugi DVD Bedekovčina, a treći PGD 
Poljane. 
Ekipa DVD-a Sušak najbolje je plasirana 
hrvatska ekipa na ovom natjecanju, što 
predstavlja jako veliki uspjeh za Društvo 
i cijelu županiju te potvrđuje kvalitetan 
dugogodišnji rad s djecom i mladeži.
Nagrade pobjednicima uručili su Ante 
Sanader - predsjednik HVZ-a, Željko 
Popović - načelnik HVZ-a, Milivoj Ta-
slak - predsjednik Savjeta vatrogasne 
mladeži RH, gradonačelnik Grada Novi 
Marof  Siniša Jenkač te predstavnici Ga-
silske zveze Slovenije.

Darko Mavrinac

gli izvrsne rezultate. Pohvale su im upu-
tili županijski vatrogasni zapovjednik 
Mladen Šćulac, predsjednik VZPGŽ-a  
Slavko Gauš te Oleg Butković, gradona-
čelnik Novog Vinodolskog.

Svečano proglašenje pobjednika

 DVD Brod Moravice DVD Delnice

Dvostruki pobjednici: DVD San Marino

DVD Sušak – najbolja hrvatska ekipa

Novljani ponovno uspješni



Zanimljivosti
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